
SREČANJE BORCEV 
IN AKTIVISTOV 

V nedeljo, 18. septembra ob 
10,30 u r i bo na Čreti srečanje 

[borcev NOB in aktivistov osvo-
Ibodilne fronte celjsko — savinj-
skega okrožja ter osrednja pro-
slava obletnic b i tk na Creti in 
Tolstem vrhu na Dobrovljah. 
t Srečanje se bo začelo z zbo-
rom borcev I I . grupe odredov, 
aktivistov OF celjsko-savinjske-

okrožja, enot teritorialne 
rambe in mladine. Na slav-
sti bo govoril general polkov-

Janko Sekirnik — Simon, 
i l i pa bodo tudi spominsko 

obeležje in poslali pozdravno 
o tovarišu Titu. Poleg tega 

do ponazoril i potek slavne 
tizanske bitke prvega štajer-
ga bataljona na Čreti in slo-
10 sprejeli v enoti teritorial-
obrambe občin Mozirje in 

alec mladince prostovoljce. 
Občinska konferenca SZDL 

i občinski odbor zveze združe-
ih borcev NOV občine Velenje 

(»bita nekdanje borce - aktivi-
te, vodstva krajevnih organiza-
j, zveze združenih borcev in 
cialistične zveze ter ostale 
užbene poli t ične delavce ob-
ne, da se slavja udeležijo v 
im večjem številu. 

Dohod na prireditveni pro-
stor na Čret i bo iz Vranskega 
po novi partizanski cesti, k i j o 
bodo odpr l i v nedeljo dopol-
dne. Od 9. do 10. ure bo izpred 
osnovne šole na Vranskem vozil 
na Čreto poseben avtobus. Po-
leg tega je m<ožen dostop na 
Čreto tud i prelk Mozirja, Naza-
rij, in Bočne, kjjer bodo ob cesti 
postavljeni smeirokazi. 

Velenje, 

16.septembra 1977 
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POBRATENJE MED 
RK VELENJE IN SPLIT 
Predstavniki občinskega od-
ira Rdečega križa Velenje in 

ibčinske organizacije Rdečega 
a Split so v sredo v Splitu 
[pisali listino o pobratenju, 

lep o pobratenju so sprejeli 
v mesecu juniju, ko se je v 

relenju mudila delegacija iz 
Splita. Podpis listine bo prav 

»tovo prispeval še k boljšemu 
»delovanju med obema organi-
:ijama iz pobratenih mest. 

SPREJEM ZA 
FRANCASMONA 

Republiška konferenca SZDL 
ivenije in republiški odbor ZZB 

tOV Slovenije sta pripravila v sre-
, 14. septembra, v vili Herberstein 

j v Velenju sprejem za župnika 
Franca Šmona, člana sveta republi-

ke in udeleženca NOB ob njegovi 
70-letnici. 
\ Sprejema, ki je potekal v prisrč-
nem vzdušju, so se udeležili tovariši 
Milan Kučan, Tone Bole, Tone 

Stane Kolman, Franc Kimo-
Žiga, Jože Gregorič, Primož 

|nc, Marjan Stopar, Franc Pogla-
— Krajnc, Pavle Zaucar, Matjaž 

Ževart ter iz Velenja Nestl 
Franjo Korun, Jože Veber in 

Lesnjak. 
O življenski poti Franca Šmona je 
tej priliki spregovoril Tone Faj-

Francu Šmonu so med spreje-
om izročili darila SZDL in repub-
kega odbora ZZB NOV - parti-

ko grafiko Iveta Šubica ter mo-
rafijo revolucija in umetnost. 

Seja DS 
REK Velenje 
Člani delavskega sveta 
rudarskoelektroenergetskega 
kombinata Velenje pregledali 
6-mesečno poslovanje tozdov 

V sredo, 14. septembra-po-
poldne se je sešel v sejni dvorani 
skupščine občine Velenje delav-
ski svet delovne organizacije 
rudarskoelektroenergetski kom-
binat Velenje na svoji 7. redni 
seji. 

Člani delavskega sveta so po 
pregledu uresničevanja sklepov 
zadnje seje najprej obravnavah 
poročila o 6-mesečnem poslo-
vanju tozdov v delovni organi-
zaciji REK Velenje ter delovne 
skupnosti skupnih služb, zatem 
pa so poslušali poroči lo koordi-
nacijskega odbora o uresniče-
vanju zakona o združenem delu 
v delovni organizaciji REK Ve-
lenje. 

Člani delavskega sveta pa so 
poslušali tudi informacijo o fi-
nanciranju gradnje novega dija-
škega doma v Velenju. 

V Velenju je bilo v soboto prvo občinsko delovno tekmovanje 
kovinarjev. Tekmovanja se je udeležilo 40 delavcev, k i so preizkusi-
l i svoje znanje v petih disciplinah. Najboljši so b i l i Slavko Stoper-
nik, Adolf Purnat iz TGO Gorenje, tozd orodjarna, Drago Sekulič 
in Muradif Imširovič iz Termoelektrarne in Zlatko Sobota iz Elek-
trostojnih obratov. Na 2. strani objavljamo kratek pogovor z nj imi, 
kaj menijo o takšnih tekmovanjih. 

Seminar za vodstva ZK 
Na seminarju za sekretarje osnovnih organizacij ZK so 
pregledali gospodarska gibanja v letošnjem prvem polle-

tju ter priprave na volilne konference organizacij Z K 

Komite občinske konference 
Zveze komunistov Velenje je 
pripravil v ponedeljek, 12. sep-

Jutri revija ansamblov 
Turistično društvo Velenje, Zveza kulturnih organizacij 
Velenje in krajevna skupnost Šalek prirejajo jutri 17. sep-
tembra ob 19. uri v Rdeči dvorani tretjo revijo narodno-

zabavnih ansamblov iz Slovenije in zamejstva. 

-Na reviji, katero bosta pove-
zovala Jana Čede in Drago Se-
me bo nastopilo 25 ansamblov 
domače glasbe z izvirnimi deli. 
Tako se bodo ljubiteljem doma-
čih viž in napevov j u t r i zvečer 
predstavili naslednji ansambli: 
Galebi iz Trsta, Branka Klavžar-
ja iz Štor, Sušeč iz Velenja, Pri-
jatel j i iz Trbovelj, Pomlad iz 
Kamnika, Franci Zeme, Fantje 
iz Celja - Vojn ik, Jožeta Galiča 
iz Šempetra, Staneta Škoda iz 
Izole, Celjski instrumentalni 
kvintet, Vinka Cverleta iz Šent-
jur ja pri Celju, Tamovski Fantje 
iz Maribora, Jureta Zdovca iz 
Slovenskih Konjic, Sestri Jer-
man iz Kamnika, Ivana Korošca 
s kvartetom Studenski fantje iz 
Cerknice, Dobri prijatelji iz Bre-
žic, Rajmunda Obermajerja iz 
Ljubljane, Ptujski instrumental-
ni ansambel iz Ptuja, Koroški 
tr io iz Prevalj, Jožeta Šaleja iz 
Velenja, Šaleški fantje s kvarte-
tom Flamingo iz Velenja, Šale-
ški instrumentalni kvintet iz 
Velenja, Viki ja Ašiča iz Celja, 

Metronomi iz Postojne, Lojzka 
Gorišek iz Lit i je, Kvintet bratov 
in sestre Krušič iz Šentilja. 

Prvih šest najboljših ansamb-
lov čakajo tudi lepe denarne na-
grade. Njihove skladbe bo oce-
njevala posebna strokovna žirija 
in pa žirija občinstva. Revijo 
bosta popestrila s sodelovanjem 
tudi Dare Valič in Marta Pesta-
tor iz Ljubljanskega T V žehtni-
ka. Po končani reviji ansamblov 
bodo štirje ansambli igrali vse 
do zgodnjih jutranj ih ur. Orga-
nizatorj i bodo poskrbeli za po-
strežbo z dobrimi jedrni in do-
bro kapljico. 

Do konca tedna bo 
prevladovalo suho vre-

Ime, sprva bo še hladno, 
nato pa se bo postopo-
ma otoplilo. 

tembra, seminar za selaretarje 
osnovnih organizacij iz Šaleške 
doline. 

Na seminarju, k i ga je vodil 
sekretar komiteja občinske 
konference ZK Velenje, Franjo 
Korun, so obravnavali aktualna 
gospodarska vprašanja, priprave 
na volilne konference ZK ter 
druge aktualne naloge organiza-
cij ZK z območja občine Vele-
nje. 

Priprave na bližnje konferen-
ce organizacij ZK, te morajo 
b i t i opravljene v občini Velenje 
do 10. oktobra, sovpadajo tudi 
v Šaleški dolini z začetkom 
priprav na bližnja kongresa Zve-
ze komunistov Šlovenije in Zve-
ze komunistov Jugoslavije. Na 
sestankih osnovnih organizacij 
ZK, k i morajo b i t i opravljeni v 
teh dneh, bodo komunisti Ša-
leške doline ocenjevali polletna 
gospodarska gibanja, pr i čemer 
bodo morali nameniti posebno 
pozornost večji produktivnosti 
in izboljšanju organizacije dela, 
nagrajevanju ter urejevanju no-
vih samoupravnih in dohodkov-
nih odnosov. 

O pripravah na volilne konfe-
rence organizacij Zveze komu-
nistov v občini Velenje, na ka-
terih mora b i t i v ospredju ocena 
družbeno pol i t ičnih in samou-
pravnih družbenoekonomskih 
razmer v okolju, v katerem de-
luje organizacija ZK, bomo ob-
širneje poročali v prihodnji šte-
vi lki „Našega časa". 

Praznični dnevi 1977 
Izoblikovan okrožni program slavja ob letošnjem prazni-
ku občine Velenje — Osrednje slovesnosti bodo 7. in 8. 

oktobra — Številne nove pridobitve v letošnjem 
jubilejnem letu 

V domu Kulture v Velenju je bila v soboto osrednja slovesnost v počastitev praznika slovenskega 
sodstva za območje celjske regije. Poleg številnih sodnikov in sodnih delavcev sodišč iz Celja, 
Slovenskih Konjic, Šmarje pri Jelšah, Žalca in Velenja so se slavja udeležili tud i številni gostje, med 
nj imi republiška sekretarka za pravosodje Eva Naglič in republiški javni tožilec Oto Škrk. 

Pred proslavo v domu Kulture je bilo tudi srečanje v šahu in strojepisju, delegacijo sodnikov pa je 
sprejel tudi predsednik skupščine občine Nestl Žgank in j i m čestital za praznik, predsednik izvršnega 
sveta Skupščine občine Franjo Kl jun pa je ob tej pr i l ik i spregovoril o razvoju v naši občini. 

V Kulturnem domu je vse goste najprej pozdravil predsednik velenjskega sodišča Miran Topolovec, 
lepo čestitko pa so sodnikom in delavcem pravosodja Drago Sekulič i n Muradif Imširovič iz 
Termoelektrarne in Zlatko Sobota iz Elektrostrojnih zborom velenjske gimnazije in člani Šaleške 
folklorne skupine pripravil i za udeležence proslave lep kul turni program. O pomenu dneva sodnikov je 
spregovoril sekretar medobčinskega sveta ZKS Celje Janez Zahrastnik. (del njegovega govora 
objavljamo na 2. strani). 

V torek, 13. septembra je bi-
la seja odbora za prireditve pri 
občinski konferenci SZDL Ve-
lenje, na kateri so pregledali pri-
prave na praznovanje letošnjega 
praznika občine Velenje. 

Osrednje slovesnosti ob ob-
činskem prazniku Šaleške doli-
ne bodo 7. in 8. oktobra, praz-
nik pa bodo z novimi delovnimi 
programi in priložnostnimi slo-
vesnostmi obeležili v vseh kra-
jevnih skupnostih naše občine. 

V petek, 7. oktobra dopol-
dne bodo v Velenju predali svo-
jemu namenu novo IV . osnovno 
šolo, popoldne bodo odprl i že 
tradicionalno razstavo izdelkov 
sozda Gorenje. Zvečer pa bodo 
odprli razstavo del l ikovnikov iz 
pobratene občine Split. 

V soboto, 8. oktobra se bodo 
sešli na slavnostno sejo vsi trije 
delegatski zbori občinske skup-
ščine. Dopoldne bo v Šoštanju 
komemoracija ob spomeniku 
talcev, zvečer pa prireditev v 
Domu kulture Velenje. 

V prazničnih dneh bodo v 
Šmartnem ob Paki predali svo-
jemu namenu nov gasilski dom, 
v krajevni skupnosti Velenje — 
center desni breg bodo odprli 

vrtec Tinkara — Kekec, v kra-
jevni skupnosti Šentilj moderni-
zirano cesto Arnače - Laze itd. 
Pred zdravstvenim domom v 
Šoštanju bodo odkr i l i skulptu-
ro, lovska družina Smrekovec iz 
Šoštanja bo razvila zastavo, in-
validi celjske regije pa se bodo 
pomerili v avtorallyju. 

V večini krajevnih skupnosti 
v občini Velenje bodo v začet-
ku oktobra, na čast občinske-
mu prazniku, nastopile kultur-
ne skupine. 

PRIZNANJE 
ZA TGO GORENJE 
V Šmarjah pri Jelšah so v 

nedeljo slavili občinski praz-
nik. Na svečani seji skupšči-
ne je predsednik njihove ob-
činske skupščine Darko Biz-
jak izroči l direktorju TGO 
Gorenje Slavku Geratiču pri-
znanje TGO Gorenje za po-
sebne zasluge in prizadeva-
nja tega velenjskega kolekti-
va pri graditvi socialistične 
družbe in občine Šmarje pri 
Jelšah. 

Uspel referendum v TEŠ 
Zadnji petek so zaposleni v termoelektrarni Šoštanj gla-
sovali v samoupravnem sporazumu o združitvi dela delav-
cev v tozd ter o predlogu za organiziranje delovne organi-

zacije termoelektrarne Šoštanj 

V petek, 9. septembra je bi l v 
termoelektrarni Šoštanj referen-
dum, na katerem so zaposleni 
glasovali o samoupravnem spo-
razumu o združitvi dela delav-
cev v tozd ter o predlogu za 
organiziranje delovne organiza-
cije termoelektrarne Šoštanj. 

Za sprejem samoupravnega 
sporazuma o združitvi dela de-
lavcev v tozd je glasovalo skoraj 
84% vseh voli lnih upravičen-
cev, za ustanovitev nove delov-
ne organizacije termoelektrarne 
Šoštanj pa je glasovalo 85,5 % 

vseh volilcev. 
Nova delovna organizacija 

termoelektrarna Šoštanj, k i j o 
sestavljajo trenutno 4 temeljne 
organizacije združenega dela, 
bo ena od 7 delovnih organiza-
cij v okviru nove sestavljene or-
ganizacije združenega dela ru-
darskoelektroenergetski kombi-
nat Velenje. Odločitev za vklju-
čitev delovne organizacije Ter-
moelektrarna Šoštanj v sozd 
REK Velenje pa so zaposleni v 
šoštanjskih elektrarnah sprejeli 
že na referendumu 29. junija. 
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twwijv i»/ t j « u u i u uvuiuui i.uuu vscuiiaviiega zuruzenja partiza-
nov Italije iz slovenske vasi Križ v tržaški pokrajini. Vas je dala v 
predvojnem in vojnem času številne naprednjake. Med drugo sve-
tovno vojno je darovalo življenje kar 63 vaščanov, 175 pa se j i h je 
udeležilo boja za osvoboditev. Gosti iz Italije so s krajšo komemo-
racijo in s položitvijo venca k spomeniku NOB na Titovem trgu, 
počastili spomin na padle borce iz naše občine. 



Ustavnost in zakonitost - skrb vseh delavcev in delovnih Ijui 
Iz govora Janeza Zahrastnika, sekretarja medobčinskega sveta ZKS Celje na osrednji slovesnosti ob dnevu slovenskega sodstva v celjski regiji, 10. septembra v Velenju. 

Živimo v času globokih spre-
memb v naših družbeno-
ekonomskih in družbenopoli-
t ičnih odnosih. Določila nove 
ustave in zakon o združenem 
delu terja njihovo nadaljnje re-
volucionarno spreminjanje. 
Zadnja kongresa ZKJ in ZKS 
sta jasno opredelila idejnopoli-
tična izhodišča nadaljnje druž-
bene preobrazbe. Procesi osvo-
bajanja dela in delovnega člove-
ka terjajo celovitost sprememb 

Janez Zahrastnik 
družbenoekonomskega in druž-
benopolitičnega sistema, čigar 
temeljno vsebinsko bistvo je; 
družbenoekonomski položaj de-
lavcev, ki združujejo svoje delo 
s produkcijskimi sredstvi v 
družbeni lastnini, odločajo o 
rezultatih in pogojih svojega de-
la in razpolagajo z dohodkom, 
k i je rezultat njihovega celotne-
ga živega in minulega dela. 
Pomemben in neločljiv sestavni 
del takšnega uresničevanja siste-
ma oblasti in samoupravljanje 
delavskega razreda in vseh de-
lovnih ljudi, povezanih v teme-
ljnih in drugih samoupravnih 
organizacijah, ter družbenopo-
lit ičnih organizacijah, je - usta-
vno, na razrednih interesih za-
snovan pravosodni sistem. Pra-
vosodni sistem kot sredstvo in 
oblika uresničevanja politične 
oblasti delavskega razreda in 
delovnih ljudi ter njihovega 
samoupravnega položaja. In rav-
no v tem času je ustavna preo-
snova celotnega pravosodnega 
sistema v polnem teku. 

Poznani so njeni, tudi na šir-
šem celjskem območju, že dose-
ženi in vzpodbudni rezultati, 
četudi bo nadaljnje delo terjalo 
še dosti časa in naporov, odgo-
vorov na posamična, objektivno 
pogojena, vprašanja, pa tudi 
idejne in politične konfrontaci-
je z vsemi pojavi nerazumeva-
nja, podcenjevanja in nasproto-
vanja podružabljanja sodnih 
funkcij. Če je krepitev družbe-
noekonomskega in družbenopo-
litičnega položaja delavcev in 
delovnih ljudi temeljna značil-
nost našega družbenega razvoja, 
potem morajo sodišča postati 
integralni izraz teh temeljnih 
interesov. Pri tem imajo enako 
pomembno vlogo tako redna 
kot samoupravna sodišča. V 
tem okviru postaja redno sod-
stvo vse manj edina in vedno 
bolj specifična, zato pa nič 
manj pomembna, oblika izvaja-
nja diktature proletariata. 
Samoupravno sodstvo in njegov 
razvoj ter razvoj drugih samou-
pravnih institucij, pa je razum-

ljivo v tem času deležno še po-
sebne družbene pozornosti, k i 
jo teijajo več ali manj še vedno 
začetne etape njihovega razvo-
ja. Povezanost preosnove redne-
ga z razvoja na samoupravnega 
sodstva je v tolikšni meri očit-
na, da o njej in o njeni odvisno-
sti od družbene lastnine in sa-
moupravljanja in od enotnega 
sistema oblasti ni potrebno raz-
pravljati. Brez dvoma se morata 
obe enakovredni skupini v sod-
stvu, ob družbeno dani objekti-
vnosti, razvijati skladno, kot ce-
lota. Ta družbeno dana objek-
tivnost pa se v tem trenutku v 
največji meri zrcali v razvoju 
institucionalne organizacije na-
šega političnega sistema, ki na-
stopa v funkciji uresničevanja 
interesov združenega dela. Al i 
preprosto povedano; v funkciji 
povezovanja dela in politike. 
Gre za pluralizem samouprav-
nih interesov, k i nima ničesar 
skupnega s pluralizmom politi-
čnih partij in politične oblasti 
buržuaznega tipa — temveč 
predstavlja v naših pogojih de-
javnik podružbljanja politike, 
preseganje dvojnosti med druž-
bo in državo, pri čemer seveda 
ne zanikamo vloge države, k i jo 
ta ima v funkciji razvoja samou-
pravljanja in ki je samoupravlja-
nju dopolnjujoča. 

Po znanih idejnih izhodiščih 
zveze komunistov, po razpravi, 
zasnovani v okviru socialistične 
zveze, je skupščina SRS v aprilu 
letos sprejela troje pomembnih 
zakonov s področja pravosodja. 
V mislih imamo znane zakone; 
o samoupravnih sodiščih, o 
rednih sodiščih in o javnem to-
žilstvu. Tudi na našem območju 
so bile v okvjru družbenopoliti-
čnih skupnosti, v družbenopoli-
t ičnih organizacijah dokaj širo-
ke, konstruktivne in po vsebini 
bogate razprave. Medobčinski 
svet Zveze komunistov je, skup-
no z regijskim aktivom komuni-
stov pravosodnih delavcev, po-
zitivno ocenil vso to aktivnost 
in še posebej prizadevnost ko-
munistov v pravosodju. Pravo-
sodni delavci v vseh naših obči-
nah in v vseh institucijah so v 
teku razprav in v že opravljenih 
konkretnih fazah preosnove, 
opravili veliko in odgovorno de-
lo. Brez ozira na to pa so pred 
nami še velike naloge. O vseh 
danes ni mogoče govoriti pa 
tudi sicer so že našle svoje me-
sto v delovnih in akcijskih pro-
gramih sodišč in drugih inštitu-
cij — upoštevajoč pri tem vso 
težino strokovnega dela, k i stoji 
pred delavci v pravosodju in, k i 
izhaja iz prej omenjenih zako-
nov. 

Kljub takšnim ugotovitvam 
pa naj omenim nekatera vpraša-
nja, k i v tem času sodijo v okvir 
naših neposrednih delovnih in 
polit ičnih obveznosti. 

Slej ko prej nas obsežno 
delo čaka pri izgrajevanju siste-
ma samoupravnega sodstva, k i 
mora bolj kot doslej postati 
eden od ciljev zavestne politi-
čne akcije vseh odgovornih de-
javnikov. Pri že ustanovljenih 
sodiščih združenega dela kot 
splošnih sodišč združenega de-

Iz prakse družbenega 
pravobranilca samoupravljanja 

V organizacijah združene-
ga dela in drugih samouprav-
nih organizacijah imamo pri-
mere, ko imajo delavci sa-
moupravljalske funkcije, k i 
niso združljive, to je poseb-
no pri organih samoupravnih 
delavskih kontrol, zaradi te-
ga je opozoriti na 563. člen 
zakona o združenem delu, k i 
se glasi: „Za člana organa sa-
moupravne delavske kontro-

le ne more bi t i izvoljen član 
delavskega sveta, član izvršil-
nega organa, kakor tudi ne 
delavec, k i po zakonu ne 
more bi t i izvoljen za delega-
ta v delavski svet". 

DRUŽBENI 
PRAVOBRANILEC 

SAMOUPRAVLJANJA 
VELENJE 

la, dosedanje izkušnje in pred-
vsem mnogotemost problemati-
ke sporov dokazuje, da doslej 
uresničena organizacija teh so-
dišč ne ustreza celovitejšemu 
poseganju v urejevanje vseh spo-
rov, do katerih prihaja v združe-
nem delu in v samoupravnih 
odnosih. To narekuje odločnej-
šo akcijo v pogledu ustanavlja-
nja posebnih sodišč združenega 
dela na temelju samoupravnih 
sporazumov, v pristojnost kate-
rih se mora uvrstiti odločanje v 
sporih o samoupravnih pravi-
cah, obveznostih in družbeno-
ekonomskih in drugih samou-
pravnih odnosih, k i nastajajo v 
SIS družbenih dejavnosti. Zao-
stajanje na tem področju se vse 
bolj izraža kot ovira za hitrejši 
razvoj samoupravnih odnosov v 
teh skupnostih. Ni mogoče in 
vse manj je sprejemljivo, da se 
spori iz samoupravnih odnosov, 
v vzgoji in izobraževanju, v 
zdravstvenem zavarovanju, var-
stvu, na področju znanosti in 
kulture in v drugih družbenih 
dejavnostih, obravnavajo pred 
splošnimi sodišči združenega 
dela kljub določilom v zakonu. 
Nujna je čimprejšnja politična 
akcija, katere nosilci so Sociali-
stična zveza, Zveza sindikatov 
in svet občin celjskega območ-
ja, da se omenjeno stanje po-
stopno preseže. 

Stanje na področju razvitosti 
mreže poravnalnih svetov in nji-
hove učinkovitosti je močno 
različno po občinah na našem 
območju in znotraj njih. Porav-
nalni sveti so človeku najbližji 
in neposredno dostopni sodni 
organi, k i dajejo izredne mož-
nosti za urejanje'spornih vpra-
šanj med ljudmi v soseskah, na-
seljih in krajevnih skupnostih, v 
TOZD in drugih samoupravnih 
skupnostih. V skladu z zako-
nom j ih moramo ustanoviti do 
sredine prihodnjega leta. Še 
pred koncem tega leta pa je tre-
ba dogovoriti njihovo razpro-
stranjenost, opraviti evidentira-
nje sodnikov, zagotoviti (tam, 
kjer to še ni) prostorske, kad-
rovske in materialne pogoje za 

njihovo delo. V občinah in na 
medobčinski ravni je treba po-
spešiti polit ično in drugo aktiv-
nost za uspešno izvedbo te na-
loge. Pravosodni delavci se mo-
rajo v svojih inštitucijah organi-
zirati za vso potrebno strokov-
no pomoč, vključujoč pri tem 
koordinirano razreševanje kon-
f l iktnih situacij. 

Določbe zakona „o samou-
pravnih sodiščih" predvidevajo 
še stalne, priložnostne in notra-
nje arbitraže, k i j ih lahko usta-
nove TOZD in druge samou-
pravne organizacije ter skupno-
sti. Predpogoj njihovemu kon-
stituiranju je, da odpravimo 
mnoga nerazumevanja njihove 
vloge in pomena, k i je še vedno 
prisotno navkljub zakonskim 
določilom in, da j im hkrati za-
gotovimo prava mesta v statutih 
in drugih samoupravnih aktih. 
Brez tega namreč ne bo mogo-
če doseči, da omenjene oblike 
arbitraž postanejo v praksi pre-
vladujoči način urejanja sporov 
iz samoupravnih odnosov. 

Družbena pravobranilstva 
samoupravljanja so v mnogo-
čem doprinesla k uveljavljanju 
samoupravne organiziranosti in 
h krepitvi samoupravnega polo-
žaja delavcev. Takšna je tudi 
politična ocena o delu družbe-
nih pravobranilstev samouprav-
ljanja na našem območju. Seve-
da pa smo dolžni v naslednjem 
obdobju skrbno pretehtati ah je 
njihova mreža ustrezno razvita 
z obsegom in zahtevnostjo pro-
blematike ter ali je potrebno 
vložiti še nove napore za kad-
rovsko oz. strokovno krepitev 
teh organov. 

Na sploh pa je potrebno v de-
lu samoupravnega sodstva, zla 
sti v njegovih že ustanovljenih 
inštitucijah, doseči še večje so-
delovanje z organi družbenopo-
l i t ičnih skupnosti, k i so v pri-
merih nezakonitosti ali drugih 
negativnih pojavov, dolžni pose-
gati po ukrepih za zaščito sa-
moupravljanja in družbenega 
premoženja. Da je odgovornost 
za takšno sodelovanje obojest-
ranska, ni potrebno posebej na-
glašati. 

Reorganizacija rednega sod-
stva ter javnega tožilstva zahte-
va poleg kadrovskih in material-
nih naporov, za, katere so odgo-
vorne vse naše družbenopoliti-
čne skupnosti, tudi visoko stop-
njo strokovnosti, k i jo narekuje-
jo novi pogoji oz. oblikovanje 
temeljnega sodišča in njegovih 
enot ter višjega sodišča v Celju. 
Spremenjena organizacijska in 
pristojnostna shema rednih so-
dišč mora bit i opravljena tako, 

Sklicane seje SIS 
Konec meseca se bodo sešli 

na seje delegati skupščin samo-
upravnih interesnih skupnosti. 

V torek 27. septembra s pri-
četkom ob 16. uri bo v sejni 
dvorani Skupščine občine Vele-
nje 11. seja skupščine občinske 
skupnosti otroškega varstva. 
Delegati bodo obravnavali pred-
log finančnega načrta za letos 
in realizacijo finančnega načrta 
za obdobje od 1. januarja do 
31. avgusta. Seznanili se bodo 
tudi s problematiko urejanja 
otroškega varstva v Topolšici, 
razpravljali o novi ekonomski 
ceni za varstvo na domu in v 
jasličnih oddelkih v vzgojnovar-
stvenih zavodih ter sprejeli pra-
vilnik za obračunavanje oskrb-
nine v W Z . 

• • • 
V sredo 28. septembra pa bo 

9. redna seja skupščine občin-
ske skupnosti socialnega 
skrbstva Velenje prav tako v 
dvorani Skupščine občine s pri-
četkom ob 16. uri. Tudi delega-
t i te samoupravne interesne 
skupnosti bodo najprej obrav-

navali predlog finančnega na-
črta občinske skupnosti social-
nega skrbstva za letos, nadalje 
razpravljali o problematiki 
domskega varstva duševno mo-
tenih starejših občanov, se se-
znanili s poročilom o navzoč-
nosti delegatov na sejah skup-
ščin občinske skupnosti social-
nega skrbstva v celotnem man-
datnem obdobju. Obravnavali 
in sprejeli bodo statut doma za 
varstvo odraslih Velenje ter go-
vorili o ustanovitvi temeljne 
banke Velenje. 

POJASNILO 

V zadnji številki Našega časa 
smo na 2. strani objavili pri-
spevek »Stopamo v dvajseto 
leto delovanja RŠC". Pomo-
toma je izpadlo ime avtoija 
prispevka, profesorja Jožeta 
Miklavca, pomočnika direk-
torja RŠC Velenje. Avtoj ju 
sestavka se opravičujemo. 

Uredništvo 
Našega časa 

da bo zagotovljena njihova pol-
na učinkovitost. Na celotnem 
območju se morajo vsi družbe-
nopolit ični in samoupravni de-
javniki odločno zavzeti, ob od-
govornosti pravosodnih delav-
cev, k i je v tem pogledu že op-
redeljena, za to, da bomo po-
stopno, do konca prihodnjega 
leta ustvarili vse pogoje, da bo-
do redna sodišča na našem ob-
močju lahko pričela v začetku 
leta 1979 z delom, k i ga določa 
zakon. Podobno moramo opre-
deliti tudi našo skupno odgo-
vornost do vseh drugih inštitu-
cij pravosodnega sistema na 
našem območju. 

Na tem mestu bi hotel pose-
bej poudariti pozitivno, kons-
truktivno klimo v vrstah pravo-
sodnih delavcev, k i je pri nas 
prisotna ves čas dosedanje preo-
brazbe pravosodja. Razen red-

kih izjem nismo imeli opraviti 
polit ično vprašljivimi stališči 
s tendencami po ohranitvi stt 
tuša quo. Posamični primeri, 
so bih, niso bih vredni posebne 
politične pozornosti. To seved 
ne pomeni, da se z njimi i 
bomo več srečevali v naslednj 
obdobjih in da nanje ni potrel 
no bit i pozoren. Prav gotovo j 
je odločno prevladujoča osni 
vna misel celotne preobrazbi 
da ustavnost in zakonitost i 
več izključna skrb sodišč, mar 
več je in bo glavna skrb vsd 
delavcev in delovnih ljudi. Tal 
šno prepričanje velike večin 
naših pravosodnih delavcev p 
ni le nadvse pomemben eleraei 
v preobrazbi, temveč je hknl 
dokaz globokega razumevaj 
nujnosti nadaljnjega podruž 
bljanja pravosodnega sistem 
za kar smo temelje postavili 
v začetku naše revolucije. 

Tekmovanje kovinarjev uspelo 
Občinski odbor sindikata delav-

cev kovinske industrije Velenje je v 
soboto pripravil prvo delovno tek-
movanje varilcev, strugarjev in orod-
jarjev v petih disciplinah. Tekmo-
vanja se je udeležilo 40 tekmoval-
cev, od tega je bilo 14 varilcev, 10 
strugarjev in 16 orodjarjev. Med 
orodjarji je prvo mesto dosegel 
Slavko Stopernik, zaposlen v TGO 
Gorenje, tozd Orodjarna, med stru-
garji pa je bil najboljši Adolf Purnat, 
tozd Orodjarna TGO Gorenje. Varil-
ci so tekmovali v treh disciplinah. V 
elektroobločnem varjenju je bil prvi 
Drago Sekulič, termoelektrarna Šo-
štanj, v avtogenem varjenju je zma-
gal Muradif Imširovič TES, v varje-
nju s CO2 pa Zlato Sobota elektro-
strojni obrati. 

Kot je poudaril predsednik občin-
skega odbora sindikata delavcev ko-
vinske industrije dr. Alojz Saje, tak-
šno tekmovanje veliko prispeva k 
medsebojnemu sodelovanju, poveča-
nju produktivnosti dela, izboljšanju 
kvalitete, povečanju števila raciona-
lizacij in k razvijanju medsebojnih 
odnosov. 

„Prihodnje leto", je dejal dr. 
Alojz Saje, „bomo tekmovanje še 
razširili. Letos smo bili namreč pri-
siljeni zaradi pomanjkanja časa za 
pripravo tekmovanja, število tekmo-
valcev omejiti. Vzpodbudno pa ie, 
da je bila večina sodelujočih iz mla-
dih vrst, ki bodo prav gotovo lahko 
uspešno prenesli svoje izkušnje s 
tekmovanja v vsakdanje delo." 

Par besed smo spregovorili tudi z 
zmagovalci' 

DRAGO SEKULIC: Doma sem iz 
Zahodne Srbije iz Krupnja. V Slove-
niji sem že 14 let, od tega 5 let v 

" velenjski občini Delam v teimoelek-
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jenje. Pričakoval sem dobro uvrsti 
tev in upam, da se bom tudi na » 
publiškem prvenstvu uvrstil solidno, 
tako, da bom sodeloval še na zvo 
nem. Tu v elektrarni nama velib 
pomagajo pri najinih pripravah 1 
tekmovanja, zato svoje tovariše 1 
smeva izneveriti. 

ADOLF PURNAT: Tekmo) 
sem med strugarji. To je bilo m«) 

prvo tekmovanje, ker prej nikoli m 
sem imel primerne priložnosti. Ko« 
kurenca je bila zelo močna in nisa 
pričakoval prvega mesta. Zelo sa 
zadovoljen in se bom podobnih tel 
movanj še udeleževal. Zaposlen sa 
v Gorenju v tozdu Orodjarna. 

SLAVKO STOPERNIK: Še nikd 
nisem sodeloval na takšnih tekmo 

trarni Šoštanj. Tekmoval sem v var-
jenju, v elektroobločnem valjenju. 
Na podobnih tekmovanjih sem že 
bil. Pred leti sem tekmoval na zvez-
nem tekmovanju v Skopju, vendar 
nisem dosegel vidnejše uvrstitve. 
Pred dvema letoma sem bil tudi na 
okrajnem prvenstvu v Štorah in re-
publiškem v Ljubljani. Upam, da se 
bom letos bolje uvrstil, saj imam že 
več izkušenj." 

MURADIF IMŠIROVlC: Tudi 
jaz delam v TEŠ. Doma sem iz 
Tuzle, vendar sem v Sloveniji že 14 

vanjih. To je bil moj prvi nastopi 
Ker so bili drugi tekmovalci orodja 
ji zelo dobri sploh nisem pričako* 
prvega mesta. Mislim, da sem a 
vseh najbolj presenečen. Tudi v pa 
hodnje še nameravam tekmovati,« 
veda ne vem, če bom še tako usp> 
šen. Potrudil pa se bom. 

ZLATKO SOBOTA: Že sedffl 
leto sem zaposlen na elektrostrojnl 
obratih in vseskozi opravljam det 

v 
let, od tega v Šoštanju 3 leta. Tek-
moval sem v disciplini avtogeno var-

* -

• •• 

varilca. To tekmovanje zame ni ML 
prvo, saj sem sodeloval pred dveffl 
letoma na podobnem tekmovanj« 
Štorah. Tekmoval sem v varjenju 
C02. V tej skupini smo bili trije i 
to vsi trije iz naše delovne organa 
cije. Misum, da bi morali takšna teb 
movanja še večkrat organizirati, aj 
je to priložnost, da delavci med sate 
izmenjamo izkušnje, pa tudi, da po 
kažeš kaj znaš in kaj veš." 

Vsi tekmovalci so zelo pohvali 
organizacijo tekmovanja in potrdi, 
da tudi na svojih delovnih mesti 
prav tako vestno naglo in kvalitet« 
opravljajo svoje delo. Želimo jim ve-
liko uspehov. 
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Jvodna razprava Hermine Klančnikove, predsednice komisije za družbeno ekonomsko vprašanje in ekonomsko politiko občinske konference ZKS Velenje na zadnji seji komiteja 
občinske konference ZKS Velenje, 9. septembra 

Znano je, da je bilo lansko leto 
zredno težko za vse naše gospo-
larstvo, zaradi tega pa tudi zelo za-
ttevno na področju družbenopoli-
ičnega delovanja. Zaradi tega je še 
embolj aktualno vprašanje: kako 

•no gospodarili v I. polletju letoš-
ijega leta, ali smo uspeli izplavati iz 
ežav in kakšne osnove smo si us-
tvarili za nadaljnji razvoj. 

Da bi dobili globalne odgovore na 
rsa ta vprašanja je SDK podružnica 
CeHe, ob sodelovanju s podružnico v 
[Velenju, pripravila nekatere podatke 
p poslovanju OZD po občinah 
celjske regije v I. polletju 1977, ki 
ih je obravnaval Medobčinski svet 

ZKS Celje in komite OK ZKS Vele-
l e na svoji zadnji razširjeni seji. 
| Uvodoma moramo reči, da celot-
ni prihodek, predvsem pa dohodek, 
nista v celoti primerljiva z enakim 
obdobjem preteklega leta. Na nepri-
nerljivost vpliva dejstvo, da so leto-
inji polletni poslovni rezultati izka-
anih na novih obrazcih, kjer so po-
amezne kategorije že prilagojene 
gkonu o združenem delu. Ob pre-
Jedu gospodarjenja v letošnjem 
»vem polletju lahko ugotovimo 
ekatere razveseljive in ohrabrilne, 
ozitivne rezultate, zlasti če jih le 
lehanično primerjamo z doseže-
limi rezultati v enakem obdobju 
mskega leta. Takšna ocena pa nas 
ahko pripelje do nepravilnih zaklju-

čkov, ce ne upoštevamo dejstva, da 
bili poslovni rezultati gospodar-
v lanskem I. polletju slabi in da 

zaradi tega tudi osnova, na katero 
" mo letošnje rezultate, izred-

nizka. Zato so tudi mnogi indek-
le navidezno visoki, v resnici pa 

igljujejo realno sliko. 
Iz podatkov izhaja, da so vse 

Občine v celjski regiji dosegle 
zadovoljivo povišanje celotnega 
prihodka. Indeksi porasta se gi-
bljejo od 120 v občini Celje do 
150 v obč in i Žalec. V celotni 
regiji je prihodek porasel za 
30 %, v velenjski občini pa za 
38 %. Tako se je gibala nomi-
nalna rast celotnega prihodka. 
Se pa upoštevamo stopnjo in-
flacije, ki je v obravnavanem 
ohdobju znašala 13,4 %, ugoto-
vimo, da je realni porast celot-

ga prihodka in tudi dohodka 
cej nižj i , v celjski regiji je 

16,6 %, 'v občini Velenje 
24 ,6 %. Dohiodek je naraščal 

v vseh občinaah celjske regije 
sje kot celiotni prihodek; v 

gjji se je nominalno povečal 
5 %, v občiini Velenje pa za 

[73%. 
Dokaj realnejšo sliko o dose-

»oslovniih rezultatih v 
i n i Velenje dobimo, če j i h 
ieijamo s {planskimi predvi-
iji p o občinskem družbe-
planu za leto 1977 ali po 

gramih T O Z D za leto 1977. 
osnovi te pirimerjave ugoto-
o, da s o T O Z D v občini Ve-

tje ustvarile w I . polletju leto-
leta dohiodek v višini 115 
d starih din, kar pomeni 

1 %-no realiizacijo planskih 
predvidevanj dlružbenega plana 
joriroma 4 4 % planskih predvi-
devanj prograimov TOZD za 

to 1977. 
2 e lani snuo ugotavljali, da 

iija v razporejanju do-
v TOZD) niso bila v skla-

z dogovorjenimi usmeritva-
po ka ter ih b i morale vse 

končne: porabe — razen 
iticij v osnnovna sredstva — 

iti počasnejje od dohodka, 
ija so bilaa ravno obratna: 
va za kiritje splošnih in 

ipnih potrebi) ter razne zakon-
ike in pogodbeene obveznosti so 
ssle hitreje odd dohodka. Hitre-
e so rasli tudili osebni dohodki 
B ostali osebnni prejemki, sred-

Itva za razširiritev materialne 
iove dela naa ravni TOZD pa 
se zmanjšaala. Vzrokov za 

razmerja i v razporejanju 
odka je bi ldo več, med nj imi 
so najpotrmembnejši: poča-

jša gospodalarska rast ter s 
povezana i slabša učinkovi-
ta izkoririščanje vloženih 

dstev, hitrejšjše naraščanje cen 
lurovin in r reprodukcijskega 
materiala od ce»n končnih izdel-
kov, avtonommno gibanje oseb-
nih dohodkov, k i je bolj sledilo 
Osti življenjslcikih stroškov kot 
pa doseže ne mmu dohodku ter 
utrejie zadovcvoljevanje potreb 
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delavcev v združenem delu in 
občanov na področju skupne 

porabe od realnih možnosti, k i 
j i h omogoča ustvarjeni doho-
dek. 

Letošnja razmerja v razpore-
janju dohodka v TOZD kažejo, 
da so delovne organizacije raz-
poredile znatno več sredstev za 
sklade, osebni dohodki pa se še 
vedno gibljejo avtonomno ozi-
roma v nasprotju z dogovorje-
n imi usmeritvami po samou-
pravnih sporazumih in družbe-
nemu planu. 

Razveseljivi so podatki, k i 
kažejo, da se je reproduktivna 
sposobnost gospodarstva pove-
čala, in to kar v vseh občinah 
regije. Letno ustvarjena sredstva 
za reprodukcijo so skoraj za 
50% večja od sredstev, ustvar-
jenih v lanskem I . polletju. Ob 
tem pa je treba povedati, da je 
bila lanska osnova izredno niz-
ka (indeks 27), kar močno od-
vzame blesk povedanemu po-
datku. Brez dvoma pa je razve-
seljiv podatek glede spremembe 
strukture teh sredstev. Letošnje 
razmerje 57:43 v korist sredstev 
amortizacije po predpisanih sto-
pnjah je mnogo ugodnejši, kot 
lanskoletno razmerje. Indeksi 
porasta sredstev za reprodukci-
j o v posameznih občinah so ze-
lo različni in se gibljejo od 135 
v občini Celje do 193 v občini 
Šmarje pri Jelšah. V občini Ve-
lenje so se sredstva za reproduk-
cijo povečala za 82 %, znašala 
so 36,8 milijarde starih din, od 
tega sredstva za razširjeno re-
produkcijo 11,4 milijarde starih 
din ali 31 % vseh sredstev za 
reprodukcijo. 

V I. polletju letošnjega leta 
so znašali bruto osebni dohodki 
v občini Velenje 88,3 milijarde 
starih din (od tega v gospodar-
stvu 77,1 milijarde in v nego-
spodarstvu oziroma družbenih 
službah 11,2 milijarde starih 
din), če dosežene bruto osebne 
dohodke v gospodarstvu pri-
merjamo s planirano maso bru-
to osebnih dohodkov po občin-
skem družbenem planu za leto 
1977 ugotovimo, da smo v I . 
polletju dosegli 51,1% planira-
n ih letnih sredstev, kar seveda 
ni v skladu z doseženim dohod-
kom, k i je v I. pol let ju dosegel 
47,1 % planirane mase in tudi 
ne z bruto dohodkom oziroma 
družbenim proizvodom, k i izka-
zuje le 45 ,6% realizacijo letne-
ga plana. Ze ta groba primerja-
va kaže na to, da gibanje oseb-
n ih dohodkov n i v skladu s 
sprejetimi usmeritvami v sloven-
ski resoluciji in občinskem dru-
žbenem planu, k i določata, da 
naj osebni dohodki naraščajo 
nekoliko počasneje kot družbe-
n i proizvod. Ugotavljamo, da je 
v občini cela vrsta TOZD oziro-
ma delovnih-organizacij, k i so 
presegle dogovorjena sredstva 
za osebne dohodke v masi po 
samoupravnih sporazumih. 
Takih delovnih organizacij je 
bi lo v I . polletju kar 27, k i so v 
skupni masi presegla dogovor-
jena sredstva za osebne dohod-
ke za 17 %. Preseganje dogovor-
jene mase OD je po posameznih 
TOZD zelo različno in se giblje 
od 1 do 57 %. Najvišji procent 
prekoračitve izkazujejo neka-
tere TOZD v tovarni gospodinj-
ske opreme Gorenje in sicer: 
TOZD orodjarna za 57 %, 
TOZD štedilniki 52%, DSSS 
SOZD za 53 %, TOZD embalaž-
nica za 30 %, TOZD avtopark 
za 42 %, gostinska enota za 
33%, TOZD vzdrževanje za 
29 %, GG Nazarje - TOZD goz-
darstvo Šoštanj za 39 % in REK 
Velenje DSSS za 33%. Zani-
miva je ugotovitev, da je pro-

t blem prekoračevanja dogovorje-
ne mase sredstev za osebne 
dohodke v okviru celjske regije 
najbolj pereč v Velenju. Tudi v 
drugih občinah so nekatere de-

lovne organizacije presegle do-
govorjeno maso OD, vendar ne 
v tolikšnem obsegu kot gospo-
darstvo občine Velenje. Podatki 
kažejo, da občine Celje, Laško, 
Slovenske Konjice, Šmarje in 
Žalec v globalu niso prekoračile 
mase, presegle so jo pa občine 
Šentjur in Mozirje, vendar obe 
skupaj le za 1,3 milijarde starih 
din, občina Velenje pa kar za 
11,3 milijarde starih din. V tej 
zvezi je zanimiva tudi ugotovi-
tev, da so v I . polletju 1977 
povečale izplačane poprečne 
mesečne neto O D na delavca, 
tudi tiste delovne organizacije, 
k i so poslovale z izgubo. Takih 
delovnih organizacij je bi lo v 
občini Velenje v I . polletju 9. 

Anomalije, k i j i h ugotav-
ljamo na področju osebnih do-
hodkov, so v veliki meri posle-
dica zastoja v oblikovanju 
samoupravnega sistema razpor-
ejanja dohodka in delitve oseb-
nih dohodkov, k i naj bi na 
osnovi rezultatov tekočega in 
minulega dela motiviral vsakega 
delavca za povečevanje dohod-
ka in njegovo smotrno delitev 
in združevanje. V inflacijskih 
pogojih se močno krepijo te-
ndence uravnilovke, k i zlasti 
prizadenejo kreativne kadre in 
ne spodbujajo kvalitetnega de-
lovnega prispevka, zlasti pa ne 
ustvarjalne in inventivne dejav-
nosti. Sedanje stanje na tem 
področju narekuje, da je treba 
vzpodbuditi aktivnost za obli-
kovanje in sprejemanje novih 
meril za delitev osebnih dohod-
kov po rezultatih dela oziroma 
k bolj vspodbudnemu sistemu 
delitve osebnih dohodkov. Vse-
kakor pa je treba odločneje iz-
vajati usmeritve glede rasti 
osebnih dohodkov, za katere 
smo se dogovorili v planskih do-
kumentih, družbenih dogovorih 
in samoupravnih sporazumih. 
Nujno je, da delavci v OZD pri 
obravnavi periodičnih obraču-
nov ter pri ocenjevanju rezulta-
tov svojega dela in poslovanja 
preverjajo v okviru začasne deli-
tve dohodka, ali se doseženi do-
hodek razporeja v skladu s s-, 
amoupravnimi sporazumi in v 
skladu z razmerji, dogovorjeni-
mi v družbenem planu in v pri-
meru odstopanja proučijo vzro-
ke in ukrepajo za zagotovitev 
dogovorjenih razmerij. Sredstva 
za osebne dohodke se ne smejo 
povečati, dokler se razmerja v 
razporejanju dohodka ne uskla-
dijo z merili veljavnega samou-
pravnega sporazuma in s plan-
skimi postavkami. Mislim, da 
bomo morali k tej nalogi pristo-
pi t i z vso resnostjo in dosledno-
stjo, da ne b i bilo treba občin-
ski skupščini sprejemati zača-
snih ukrepov, če bo ugotovila, 
da je OZD oškodovala družbene 
interese, ker odstopa od osnov 
in meri l za razporejanje čistega 
dohodka, k i j i h določa samou-
pravni sporazum. To pravico 
daje skupščini zakon o združe-
nem delu (člen 617, 620 in 
622). 

Že lani smo ugotavljali, da so 
sredstva, za zadovoljevanje 
skupnih potreb naraščala hitre-
je od dohodka. Sredstva za izve-
dbo programov družbenih de-
javnosti so bila večja od planira-
nih. Valorizacija prvotno plani-
ranih sredstev je bila izvedena v 
večjem obsegu, kot je to dopu-
ščal družbeni dogovor. Po dolo-
či l ih družbenega dogovora bi 
morale SIS poračunati presežke 
iz leta 1976 v letu 1977, kar pa 
niso povsod izvedle. Združeva-
nje sredstev za zadovoljevanje 
skupnih potreb je v prvih sed-
mih mesecih letošnjega leta po-
tekalo po stopnjah iz začasnega 
financiranja, za obodbje zadnjih 
5 mesecev pa so dogovorjene 
prispevne stopnje. Zaradi hitrej-
šega naraščanja zaposlovanja in 
osebnih dohodkov v občini tudi 

sredstva za zadovoljevanje skup-
nih potreb naraščajo iznad 
okvirov, predvidenih za izvedbo 
programov družbenih dejavno-
sti oziroma SIS. Stanje na tem 
področju terja poglobljeno ana-
lizo, k i bo pokazala, kaj je treba 
storiti. Če se bo pokazalo, da 
bodo sprejete obveznosti do 
družbenih dejavnosti v višini na-
črtovanih sredstev izpolnjene 
pred koncem leta, je treba na-
daljnje plačevanje prispevkov 
ustaviti ali pa višek zbranih 
sredstev imobil izirati pr i SDK. 
Prav b i pa bilo, da tudi SIS -
tako kot gospodarstvo — oceni-
jo skladnost dotoka sredstev za 
skupno porabo s sprejetimi pro-
grami in ustrezno ukrepajo. 

Naslednji problem, k i bi ga 
kazalo podrobneje analizirati, je 
hi t ro naraščanje zaposlovanja v 
občini, k i presega dogovorjene 
usmeritve po dogovoru o teme-
l j ih plana občine Velenje za 
obdobje do leta 1980, po druž-
benem planu občine za leto 
1977 in tudi po republiški reso-
lucij i za leto 1977. V prvem iz-
med navedenih planskih doku-
mentov je namreč predvideno, 
da bo realna rast družbenega 
proizvoda znašala v naslednjih 
letih okoli 10 %, kar naj bi do-
segli s 3 % stopnjo rasti zaposlo-
vanja in s 7 % stopnjo rasti pro-
duktivnosti dela. Ugotavljamo, 
da se je število zaposlenih v ob-
čini že v I . polletju letošnjega 
leta povečalo za 8,2 % (od tega 
v gospodarstvu za 8,6 %, v druž-
benih službah pa za 5,1 %) v 
odnosu na predvideno letno po-
stavko v družbenem planu obči-
ne za leto 1977. Če pa primer-
jamo stanje zaposlenih ob kon-
cu letošnjega I. polletja s sta-
njem ob koncu I. polletja lani, 
ugotovimo, da se je število za-
poslenih v gospodarstvu pove-
čalo za 9 % ali za 1.500 oseb. 
Zanimiva je ugotovitev, da v 
celjski regiji izstopa občina Ve-
lenje z ekstremno visokim in-

deksom 109, medtem ko se in-
deks rasti zaposlovanja v drugih 
občinah giblje od 102 (v obči-
nah Laško in Slovenske Kon-
jice) do 105 (v občinah Mozir-
je, Šentjur in Žalec). Na indeks 
porasta zaposlenosti v celjski re-
giji, k i znaša 104, je vplivala 
predvsem občina Velenje, k i je 
zaposlila polovico novih delav-
cev regije. T i podatki nas opo-
zarjajo, da dosegamo višji druž-
beni proizvod v občini pred-
vsem z večjim obsegom zapo-
slovanja, ne pa z višjo stopnjo 
produktivnosti dela, k i je edina 
realna osnova za reševanje vseh 
problemov, k i se danes kažejo v 
gospodarski in družbeni sferi 
občine. 

Naslednji negativni pojav, k i 
se kaže v letošnjih rezultatih 
poslovanja in gospodarjenja, so 
izgube v TOZD. Nepokrite izgu-
be, k i so kot Damoklejev meč 
visele nad gospodarstvom v pre-
teklih, predvsem pa v lanskem 
letu, so bile s pomočjo poslov-
nih bank, rezerv in drugih 
TOZD v celoti pokrite. S tem je 
bilo poslovno tveganje, pa tudi 
posledice slabega gospodarjenja 
- po mnenju nekaterih — po-
razdeljen na vso družbo. Dolo-
čeno zaskrbljenost pa vsebuje 
podatek, da je v letošnjem I . 
polletju kar 46 TOZD v celjski 
regiji „prigospodarilo" izgubo v 
višini slabih 17 mili jard starih 
din in da je v teh TOZD zapo-
slenih skoraj 15.000 delavcev. 
Pri tem je treba povedati, da je 
ta izguba nižja, kot je bila izka-
zana v zaključnih računih za 
leto 1976 in nižja, kot je bila v 
I . trimesečju leta 1977. TOZD 
v občini Velenje izkazuje v I . 
polletju 5,6 milijarde, starih din 
izgube. Izgubo je imelo 10 
TOZD, v katerih je zaposlenih 
6.675 delavcev. 4,3 milijarde 
starih din ali 77 % vseh izgub v 
občini odpade na energetiko 
oziroma na REK Velenje, okoli 
22 % na TOZD v TGO Gorenje 

in 1 % na ostale delovne organi-
zacije, to so na ERA Velenje, 
TOZD kmetijstvo Šoštanj, GG 
Nazarje — TOZD gospodarstvo 
Šoštanj in veleblagovnico NA-
MA Velenje. Prikazane izgube 
so zaskrbljujoče iz upraviče-
nega razloga, ker smo lansko 
leto ugotavljali, da je bila višina 
izgube gospodarstva do 2 /3 
posledica prehoda na nov obra-
čunski sistem, izgube, k i pa se 
sedaj pojavljajo, se pa kopiči jo 
v tistih TOZD, ki imajo dejan-
ske težave pri svojem gospodar-
jenju. Po grobi oceni bi lahko 
rekli, da so izgube v naši občini 
predvsem posledica neurejenih 
cen med TOZD oziroma še ne 
dosledno izpeljanih dohodkov-
nih odnosov. Zaskrbljujoče je 
tudi dejstvo, da imamo v občini 
poleg delovnih organizacij, k i so 
poslovale z izgubo, še nekatere 
delovne organizacije, k i so v I . 
polletju z nizko stopnjo renta-
bilnosti. 

Razmere na področju izgub 
in rentabilnosti v gospodarstvu 
občine narekujejo takojšnje 
preverjanje obstoječih progra-
mov, za kar so dolžni prevzeti 
odgovornost poslovodni in stro-
kovni kadri, samoupravni orga-
ni, poslovna banka, pa tudi 
občinska skupščina s svojim iz-
vršnim svetom. 

Za zaključek k tej globalni 
analizi - k i terja mnogo bolj 
poglobljeno preverjanje na ravni 
TOZD bi lahko rekli - da so 
razmere v gospodarstvu v obči-
ni in na širšem območju kljub 
nekaterim pozitivnim kazalcem 
takšne, da terjajo polno in od-
govornejšo mobilizacijo komu-
nistov in vseh struktur za ure-
sničevanje sklepov, k i sta j ih 
sprejela CK ZKS in Medobčin-
ski svet ZKS ob obravnavi za-
kl jučnih računov za leto 1976 
oziroma za preseganje še vedno 
številnih slabosti in negativnih 
trendov. 

Boj za večjo produktivnost dela 
Na petkovi razširjeni seji komiteja občinske konference ZK Velenje so pregledali gospo-
darjenje v delovnih kolektivih naše občine v prvem letošnjem letu ter opozorili na 
prenekatero nalogo, ki je v tem trenutku pred komunisti in vsemi delovnimi ljudmi 

občine Velenje 

Komite občinske konference 
Z K Velenje je prejšnji petek 
poglobljeno analiziral stanje na 
področju ekonomskih rezulta-
tov v prvem polletju letos; na 
razpolago smo imeli dovolj po-
datkov, da smo sprejeli nekate-
re globalne politične usmeritve 
za angažiranje komunistov in 
delovnih l judi v občini. Pred-
vsem smo ocenjevali globalne 
kazalce razvoja gospodarstva v 
občini in opozorili na nekatere 
slabosti ter odklone, katere 
moramo odstraniti, da bi bi l naš 
razvoj v prihodnje bolj usklajen 
in hitrejši. Po uvodni razpravi 
tovarišice Hermine Klančniko-
ve, predsednice komisije za eko-
nomska vprašanja in ekonom-
sko pol i t iko pri občinski konfe-
renci ZK , so člani komiteja raz-
pravljali o nekaterih najaktual-
nejših vprašanjih, k i v danem 
trenutku pomenijo cilj zastav-
ljene politične akcije. 

Razpravljalci so ugotovili, da 
je nujno potrebno zagotoviti 
večjo produktivnost dela. Le ta 
se seveda ne more v nedogled 
povečevati z večjo delovno sto-
rilnostjo in učinkovitostjo, pač 
pa je treba naša prizadevanja 
usmeriti predvsem v boljšo or-
ganizacijo delovnega procesa. 
Zagotoviti moramo, da se bodo 
delovni procesi odvijali nemote-
no, brez zastojev. Intezivirati 
moramo prizadevanja na podro-
čju inventivne dejavnosti, naku-
povati je potrebno najmoder-

nejšo tehnologijo. Obstoječe 
kapacitete je potrebno maksi-
malno izkoriščati i td. Toda pri 
vsem tem se zavedamo, da bodo 
najvidnejši rezultati na tem 
področju prav z uvajanjem do-
bro izbranih in pripravljenih 
novih programov, k i bodo za-
poslovali visoko usposobljene 
delavce, tehnike strokovnjake 
i td. 

»Zaposliti zaposlene" oziro-
ma dosledno izpeljati načela 
nagrajevanja po delu je bilo v 
razpravi kr i t ično izpostavljeno. 
Zavedamo se sicer, da je velika 
večina l judi v občini na svojem 
delovnem mestu polno angaži-
rana, veliko in pridno delajo, saj 

, brez tega gospodarstvo v naši 
občini ne bi dosegalo dokaj 
ugodnih rezultatov. Vendar pa 
v zadnjem času ugotavljamo, da 
veliko zaposlenih ne izpolnjuje 
vseh svojih delovnih dolžnosti, 
na svojem delovnem mestu niso 
dovolj zavzeti in učinkovit i . 
Rezultat tega je verjetno v veli-
kem zaposlovanju novih delav-
cev ali pa v nenormalno velike-
mu številu nadur, kar vse nam 
zmanjšuje gospodarske rezulta-
te. Samo v prvih treh mesecih 
letos je bilo opravljenih preko 
140.000 nadur in prepričani 
smo, da vse nadure niso nujno 
potrebne, pač pa se pri nekate-
r ih kažejo kot vir bogatenja. 
Zato torej dajmo najprej pregle-
dati kako so „že zaposleni zapo-
selni." 

Kar zadeva zaposlovanje veli-
kega števila novih delavcev ugo-
tavljamo, da mimo tega, da za-
poslimo preveč delavcev (več 
kot določa republiška resolucija 
o zaposlovanju), da tudi struk-
tura zaposlovanja n i usklajena z 
našim nadaljnjim ekonomskim 
razvojem. Industrija namreč 
največ zaposluje nekvalificirane 
delavce, medtem ko iz šol pri-
hajajo visokokvalificiranih de-
lavci, tehniki, inženirji, i td. 

Tudi v tem pogledu se nakazu-
jejo rešitve prav z novimi pro-
grami, zato komite občinske 
konference ZK Velenje s svo-
j im i organi že pripravlja ustrez-
na gradiva za eno naslednjih sej 
občinske konference ZK. 

Akcija v Zvezi komunistov v 
naši občini je že stekla. V pone-
deljek so se na seminarju zbrali 
sekretarji osnovnih organizacij 
ZK , k i so se z gradivom ter za-
k l jučk i seznanili in pripravili 
ustrezne razprave ter akcije v 
svojih osnovnih organizacijah 
ZK. Komite občinske konfe-
rence ZK Velenje pa je zadolžil 
komuniste v izvršnem svetu 
skupščine občine Velenje, da z 
družbenopolitičnimi usmeritva-
mi našega bodočega dela sezna-
nijo vse gospodarstvenike in 
ostale dejavnike v občini, k i 
lahko na razrešitev teh vprašanj 
kar največ vplivajo. 

ŠTEFAN DOLEJŠI 

NAŠ CAS 



Prvi začetki rekultivacije 
V naši občini je voda zalila 

veliko obdelovalnih in drugih 
površin zaradi kopanja premoga 
ter tako ustvarila umetna jeze-
ra. Dve takšni ugreznini oziro-
ma jezeri sta nastali tudi ob ce-
sti Jezero — Skale. Jezero, k i le-
ži pod Tičnico bodo začeli v 
kratkem delavci Komunalno 
obrtnega centra Velenje - tozd 
Komunala zasipavati, ker se je 
zemlja pod njim že umirila. Pri 
tem sodeluje tudi REK Velenje, 
k i je izvedel pripravljalna dela. 

Velenjska komunala je odslej 
vozila vse odpadke na smetišče 
v Skale, to pa je bilo zaradi 
smradu, k i se je širil z njega, 
večkrat kamen spotike obča-
nov. Zato so se odločili, da bo-
do odslej vse odpadke, tako ko-
munalne in industrijske odlagali 
v ugreznine, ki so nastale zaradi 
kopanja premoga. S tem bodo 
pospešili rekultivacijo zemljišč. 
Najprej se bodo loti l i rekultivi-
ranja oziroma zasipanja Jezera 
pod Tičnico. Računajo, da bo-
do v prvi fazi pridobili okrog 6 
hektarjev koristnih površin. 
Rekultivacija naj bi predvidoma 
trajala 5 let. 

„Pomembno pri tem je," 
poudarja direktor tozda Komu-
nala ing. Tone Venek, ,,da ne 
bo nastalo novo klasično smeti-
šče, s katerega bi se širil smrad, 
ampak gre za novo tehnologijo. 
„Vse smeti in druge odpadke 
bodo sproti zasipavali z zemljo, 
saj bo na deponiji buldožer, 
uvedli pa bodo tudi vsako-
dnevno dežurno službo. Novi 
način dela oziroma odlaganje 
smeti bo, kot zatrjujejo, ustre-
zal vsem higienskim predpisom. 
Pomembno pri tem bo le to, da 
bodo imeli dovolj materiala, s 

katerim bodo mešali oziroma 
zasipavali odpadke. Zato bodo 
skupščini predložili sprejetje 
odloka, v katerem bo zahteva, 
da je treba ves odpadni grad-
beni material, odvečno izkopa-
no zemljo pri začetku gradnje 
odvažati na mesto rekultivacije 
ugreznin. Delavci komunale na 
leto povprečno navozijo 60.000 
kubičnih metrov odpadkov, od 
tega odpade ena tretjina na gra-
dbene odpadke in zemljo. Upo-
števati pa je treba, da tudi Rud-
nik s precejšnimi količinami 
jalovine in drugim materialom 
zasipava ugreznine. 

Takšna metoda zasipavanja 
ugreznin oziroma rekultivacije 
je že preizkušena, saj so jo uve-
dli tudi drugod, med drugim 
tudi na ljubljanskem barju. 

Pospešila bo rekultivacijo 
zemljišč, odpravila divja smeti-
šča, saj bodo lahko občani v 
neposredni bližini mesta odlaga-
l i smeti in j im j ih ne bo treba 
voziti v nekoliko oddaljeno 
smetišče v Skalah, ki ga bodo 
odpravili (seveda mnogi tega 
niso upoštevali in so neodgovor-
no odlagali odpadke na raznih 
drugih mestih). To pa bo tudi 
nedvomno pomemben prispe-
vek k varstvu okolja, vode in 
zraka. Na Komunah še poudar-
jajo, da morajo preprečiti do-
tok vseh strupenih in odpadnih 
voda v jezero, k i bo ostalo. 
(Zagotavljajo, da tudi s smeti-
šča voda ne bo prišla v jezero, 
kajti pripravljajo program o ko-
riščenju pitne vode iz jezera. Ta 
program med drugim predvi-
deva tudi gradnjo čistilnih na-
prav v vseh zaselkih, iz katerih 
sedaj voda izteka v jezera. 

Zlati jubilej zakoncev Polak 
V dvorani skupščine občine 

Velenje je bila v soboto zlata 
poroka. Ludvik Polak in njego-
va žena Štefka iz Družmiija 41 
sta si po 50. letih skupnega živ-
ljenja pred pooblaščenim pred-
stavnikom skupščine občine 
Velenje Franjom Arličem iz-
menjala prstane in si obljubila, 
da bosta še v naprej živela v ve-
l ik i slogi in sreči. Visok jubilej 
njunega skupnega življenja pa je 
bil še toliko lepši, ker sta hkrati 
z njunim zlatim jubilejem slavi-
la srebrni jubilej tudi njuni hče-
rki Vida in Vera. 

Ludvik Polak se je rodil 17. 
avgusta pred triinsedehidesetimi 
leti v Skalah pri Velenju na 
Pirnatovi domačiji. Že v rani 
mladosti je občuti l trdoto kme-
čkega življenja. Kmalu je spoz-
nal, da je kos kruha, k i ga daje 
kmetija, premajhen za številno 
družino. Kot mnogi drugi v ti-
stem času je sklenil, da si bo 
kruh služil v globinah velenjske-
ga premogovnika. „35 let sem 
bil rudar; do leta 1959, ko sem 
se upokojil. V teh treh desetlet-

j i h in pol trdega dela v jami sem 
bil le tr i mesece v bolniški," je 
povedal v soboto, ko je skupaj z 
ženo in drugimi zapuščal skup-
ščinsko dvorano. 

Njegova žena Štefka (prej 
Kasetnik) se je rodila v rudarski 
družini. Izučila se je za šiviljo, 
vendar tega poklica ni oprav-
ljala. Ostala je doma in vseskozi 
nesebično skrbela za moža in 
njune tr i otroke Vero, Vido in 
Marjana. 

Veliko samoodpovedovanja 
je bilo treba v prvih letih njune-
ga zakona, vendar sta vse težave 
premagala, leta 1937 pa sta si 
zgradila tudi novo hišo. Kljub 
dolgim 35. letom, ki j i h je Lud-
vik preživel v rudniku, je danes 
še vedno zdrav in krepak. 
„Žel im si, da bi bila žena vsaj 
tako dobrega zdravja kot jaz," 
je dejal ob koncu. 

Jubilantoma Ludviku in Štef-
k i Polak ter njunima hčerkama 
z možema Vidi Lipnik in Veri 
Močnik tudi naše čestitke za 
zlati oziroma srebrni jubilej. 

S. V. 

Veliko število šolarja 

Bevče 

Letos dokončali vodovod 

V naši občini obiskuje v leto-
šnjem šolskem letu sedem cen-
tralnih osnovnih šol in njihove 
podružnice 4666 otrok, vendar 
število še ni končno. Od tega je 
v Šmartnem ob Paki 318 učen-
cev, v Šoštanju 1055, v Velenju 
pa 3293 učencev. 

Krajevna skupnost Bevče šteje le 
240 prebivalcev, med njimi pa le 
140 starejših od 18 let. Po številu 
prebivalcev je to majhna krajevna 
skupnost, vendar pa zavzema kar 
precejšen del naše občine. Tako se 
tudi v tej krajevni skupnosti sreču-
jejo s problemi, kot so ureditve cest, 

Ivan Gradnik 
vodovoda in drugih komunalnih ob-
jektov. 

Kot je povedal predsednik sveta 
te krajevne skupnosti Ivan Grudnik 
je bila najvažnejša naloga, ki so si jo 
v tej krajevni skupnosti zadali v leto-
šnjem letu, dokončna ureditev vo-
dovoda. Z deli so namreč pričeli že 
lansko leto. Vrednost celotne inve-
sticije znaša okoli 2 milijona 200 ti-
soč dinaijev. S sredstvi iz samopri-
spevka so zbrali 250 tisoč dinaijev, 
200 tisoč dinaijev z dodatnim samo-

prispevkom, ostalo pa so krajani te 
krajevne skupnosti naredili s prosto-
voljnim delom. Vodovod je skupaj s 
celotnim omrežjem dolg kar 6.800 
metrov in zagotavlja vodo 46 gospo-
dinjstvom. Pri izgradnji so krajani 
opravili preko osem tisoč udarniških 
ur. 

Poleg ureditve vodovoda pa so v 
tej krajevni skupnosti sklenili prizi-
dati h gasilskemu domu prizidek, ki 
bo služil potrebam krajevnih družb-
enopolitičnih organizacij. Temeljni 
kamen so že postavili. Nekaj se je 
zataknilo pri projektih, vendar je 
predsednik Ivan Grudnik poudaril, 
da morajo letos postaviti vsaj teme-
lje. 

Ceste v tej krajevni skupnosti še 
vedno niso v zadovoljivem stanju. 
Neprestano jih je potrebno vzdrže-
vati in urejati. To so uresničevali 
krajani Bevč tudi v letošnjem letu, 
vendar pa so z deli za nekaj časa 
prekinili, ker gradijo preko njihove 
krajevne skupnosti plinovod in so 
tako precej poškodovali tudi ceste. 
Te bodo investitoiji plinovoda po-
pravili. 

V krajevni skupnosti je živahno 
tudi družbenopolitično življenje, 
vendar pa pravi Ivan Grudnik, da je 
premalo ljudi, da bi lahko zaživeli 
vse, kar določa ustava. Sicer pa ima-
jo aktivno mladinsko organizacijo, 
gasilsko društvo, Socialistično zvezo 
delovnega ljudstva, med tem ko ima-
jo organizacijo Zveze borcev in Rde-
čega križa skupaj s krajevno skupno-
stjo Šalek. 

M. T. 

Prvošoičkov je letos v naši 
občini 625. Največ j ih je na ve-
lenjskih osnovnih šolah, saj se je 
na novo vpisalo kar 465 ciciba-
nov, v Šoštanju imajo 119 prvo-
šolcev v Šmartnem ob Paki pa 
41. 

Iz dela glasbene mladine 

Zlatoporočenca Štefka in Ludvik ter hčerki Vera in Vida z možem 

V soboto se je v Velenju sestalo 
predsedstvo republiške konference 
Glasbene mladine Slovenije. 

Obsežni dnevni red se je začel s 
prikazom dela velenjskega društva 
GM v preteklih dveh sezonah. Do-
mače društvo je doseglo že lepe 
uspehe v animaciji osnovnošolske in 
gimnazijske mladine, v naslednjih 
letih pa namerava razširiti svoje delo 
med predšolsko mladino na eni in 
med mladino v neposredni proizvod-
nji oz. v poklicnih šolah na drugi 
strani. Prav tako v društvu iščejo 
nove poti in načine animiranja po-
tencialne publike, se pravi popula-
rizacije resne glasbe in glasbene 
vzgoje (komentirane radijske odda-
je, disko večeri itd.). V zadnjih sezo-
nah se domači izvajalci vse pogo-
steje vključujejo v delo Glasbene 
mladine kot koncertanti, tako da 
jim GM ob svoji osnovni nalogi -
animaciji omogoča dodatno afirm-
acijo oziroma se vse bolj naslanja na 
lastne sile tudi v tem pogledu. 

Med zanimivejšimi temami na seji 
sta bila predlog programa GMS za 
leto 1978 ter odnos in nedorečeno-
sti v odnosu med Glasbeno mladino 
in Zvezo socialistične mladine, kate-
re kolektivni član je Glasbena mladi-
na. Ob ugotovitvi, da je letos novi 
program bolje in pravočasno pri-
pravljen za enakopravno sodelovanje 
v dogovaijanju, pa ne moremo mi-
mo ugotovitve, da je še vedno nerea-
lno zastavljen - bolj spisek želja in 
možnih akcij kot preverjen načrt 
dela s točno izračunanimi detajli in 
finančno konstrukcijo. Ponavlja se 
tudi praksa zadnjih let, ko je 
dobršen del akcij republiške konfe-

PRILOŽNOST 
ZA GOBARJE 

Že vrsto let v Velenju obstaja 
gobarska družina. Njena aktiv-
nost je kot kaže odvisna od 
gob. In ker so letos naši gozdovi 
bogati z gobami, je zaživela tudi 
gobarska družina. 

Doslej so člani te družine 
pripravili že tr i gobarske raz-
stave in organizirali več stro-
kovnih ekskurzij. V ponedeljek 
19. septembra pa bodo organi-
zirali med 16. in 18. uro pred 
Delavskim klubom v Velenju 
srečanje nabiralcev gob. Gobar-
ska družina vabi občane, da 
tega dne prinesejo čim več raz-
l ičnih vrst gob, člani pa j im 
bodo pomagali ugotavljati, ka-
tere gobe so užitne in katere ne. 
Pri tem bo sodelovala tudi zna-
na slovenska gobarka Mara Ber-
tosi. Skratka, člani velenjske 
gobarske družine želijo, da bi se 
čim več občanov udeležilo tega 
srečanja in čimbolje spoznali 
gobe, ki rastejo v naših gozdo-
vih. 

renče GMS naravnan bolj (ali izklj-
učno) na Ljubljano, manj (včasih 
samo deklarativno) pa na druga me-
sta v Sloveniji. 

Odnosi ir. GM in ZSM so v raz-
ličnih občinah različno dobri oz. 
tesni, prevladovalo pa je mnenje, da 
na tej relaciji še ni pravega stika, za 
kar seveda ne gre vreči vse krivde na 
obč. konference ZSMS. Tudi v 
vrstah GM bo treba prerasti prora-
čunsko obnašanje in zastaviti sode-
lovanje na tvorni, delovni osnovi, ne 
pa ga omejiti na vloge za finančna 
sredstva. 

LADO PLANKO 

Na velenjski gimnaziji pa je 
272 dijakov. V prvem letniku 
67. Na Rudarskem šolskem 
je redno vpisanih 1.566 dijaki 
dislociranih oddelkih v Muti in 
čah pa 238. V nadzorniško 
letos vpisanih 48 slušateljev, 220| 
v oddelek za odrasle. Na visokih 
niških šolah (strojna, elektro in 
rudarska) je letos 86 sluša 
Torej se letos na vseh šolah, 
pod okriljem Rudarskega šol 
centra šola 2.158 dijakov in sli 
ljev. 

V letošnjem šolskem letu se 
v naši občini v osnovnih in sredi 
šolah, šola 6.504 učencev in 
kov. 

SREČANJE SLEPIH 
Na Golteh je bilo v soboto 

nedeljo srečanje slepih iz 
Slovenije, k i ga je organizi 
zveza slepih Celje. Pokro' 
tega srečanja je bil Izletnik 
lje. Vsi udeleženci srečanja 
najprej obiskali „Stari pisl 
Celju, nato pa so se odpelji 
Šmihel pri Mozirju, od koi" 
pod vodstvom mozirskih 
nincev peš odšli na Golte 

Tu je bil tudi višek sreč; 
k i ga je še popestril ans; 
Šaleški fantje, pripravili pa 
tudi srečolov. Zaslužnim tov 
šem, k i že leta pomagajo pri 
lu njihovega društva, so poi" 
umetniška dela, k i so jih v 
namen darovali nekateri 
niki iz naše občine in oko! 
Svoje izdelke so prispevali i 
kai j i Mišo Skornšek, Edo 1 
Tatjana Grubar in Peter 1 
Milan Matko je daroval 
predsednika Tita, ekspon 
lesa pa so podarili Drago ' 
nik, Ivan Urek, Leopold ~ 
in drugi. Prav gotovo je to i 
lepa gesta umetnikov iz 
občine, k i bi bila lahko1 

tudi drugim posameznikom j 
delovnim kolektivom. 

V letošnjem letu so delavci pod-
jetja za urejanje voda Nivo Celje 
regulirali 106 metrov dolg od-
sek reke Pake od Šaleka nav-
zgor. Vrednost opravljenih del 
je 840 tisoč dinaijev. Regulacija 
pa še ni končana, saj namerava 
investitor Območna vodna 
skupnost Savinja - Sotla reguli-
rati Pako do Vegradovega tozda 
Gradbene industrije 

Spor na Paškem Kozjaku rešer 
Letošnji začetek šolskega le-

ta na Paškem Kozjaku ni bi l ta-
ko miren kot drugod. Na šoli 
sta poučevala zakonca Potisk, 
k i sta prišla na Paški Kozjak 
pred sedmimi leti, vendar je 
mož zaradi slabega zdravja za-
pustil poklic učitelja. Na redna 
razpisa v aprilu oziroma v avgu-
stu se ni nihče javil, tako da je 
na šoli ostala samo učiteljica 
Zinka Potisk. 

Zinka Potisk 

Ker sama ne bi bila mogla 
uči t i vseh osem razredov, so se 
na srednji šoli v Mislinju odloči-
l i , da bodo ukinil i pouk v višji 
razredih. Šola na Kozjaku stoji 
na meji celjske, slovenjgraške, 
in velenjske občine; zato so na 
matični šoli predlagali, da vsaka 
občina poskrbi za svoje otroke. 
Tako bi odšlo v šolo v Dobrno 
11 otrok, v Mislinjo 9, v velenj-
sko občino pa trije. Tedaj ni 
nihče pričakoval, da bo ta odlo-
čitev povzročila veliko ostrih 
besed. Starši otrok se nikakor 
niso mogli sprijazniti z njo. Bali 
so se, da bodo za čas šolanja 
izgubili svoje otroke, saj je na 
primer celjska občina predlaga-
la, da bi otroci med šolanjem 
živeli v Domu. Vedeti je treba, 
da bi imeli nekateri otroci tudi 
po uro, ali še več do avtobusa. 
Domsko življenje bi za otroke 
pomenilo nov način življenja, k i 

bi j i h prav gotovo odtrgal od 
zemlje in dela na njej. Starši so 
zapretili, da otrok ne bodo pu-
stili v dolino, ampak so na se-
stanku pred začetkom šolskega 
leta odločno zahtevali in izjavi-
l i , da je za njih edina sprejemlji-
va možnost še en učitelj. Pred-
stavniki vseh treh občin so po-
skušali vse, da bi vendarle dobili 
novo učno moč. Ker pa se red-
k i odločajo za delo v odmaknje-
nih krajih in ker se tudi na oba 
razpisa nihče ni javil, ni bilo 
upanja, da bodo lahko sedaj to 
vprašanje rešili v dveh treh 
dneh. Medtem je učiteljica 
Zinka Potisk začela pouk z niž-
j imi razredi, za učence z višjih 
razredov pa so preskrbeli pre-
voz v Velenje (trije) in v Misli-
njo za enajst, devet otrok, k i bi 
morali v šolo na Dobrni, pa je 
ostalo doma na zahtevo staršev. 

Tako iznenada kot je pro-
blem nastal je bil tudi rešen. -
Po volji staršev. Predstavnikom 
velenjske izobraževalne skup-
nosti je namreč uspelo dobiti 
učiteljico, k i jo ne moti delo tu-
di tako visoko kot je Paški 
Kozjak. 

V ponedeljek smo obiskali 
šolo na Kozjaku. To je bi l tudi 
prvi učni dan Zlatke Kompan, 
absolventke pedagoške akade-
mije v Ljubljani, sicer pa doma 
iz Javoija nad Črno. Pred vrati 
šole smo srečali učiteljico 
Zinko Potisk: „Zelo sem vesela, 
da sem dobila sodelavko. Mlade 
učiteljice se zelo težko odloča-
jo za delo na Kozjaku. Ni vode, # 
uporabljamo le kapnico, zato 
moramo z njo izredno varčeva-
ti, saj smo v sušnem vremenu 
večkrat brez nje; stranišča so na 

„štrbunk", stanovanje maj 
zaradi pomanjkanja vode 
ni možno narediti v šoli < 
nega ogrevanja; do šole 
žen dostop z avtomobilom." I 

„Navajena sem delati v t 
šnem kraju, saj sem s planinJ| 
ma," je dejala nova učiteljic 
Paškem Kozjaku Zlatka " 
pan. "Doma imamo veliko 1 
tijo in vem kaj je garanje 
slim, da bo meni tukaj ' 
kot nekomu iz mesta. Za 
pa so se mi tudi otroci." 

Na Paškem Kozjaku je s 
v prvem in drugem razredu j 
otrok (pouk je za vse ra: 
kombiniran), v tretjem in i 
trtem pa 13. Koliko jih 

Zlatka Kompan 

višjih razredih, tovarišiti i t i 
sta vedeli povedati, ker sena 
da vsi tisti učenci, ki so se J 
šolah na mislinjsko šolo, neif 
do vrnili nazaj. 

Problem, ki je razburil duhoi 
Kozjaku, je odpravljen. Toda I) 
bilo, če bi se tudi Zlatka Kon 
odločila tako kot učiteljica, ki 
edina prijavila na drugi razpisa 
po obisku na Kozjaku premiJI 
Ali bi nekateri starši še naprej rt 
jali in branili svojim otrokom, I 
dobijo nova znanja, pa čeprav i f 
l ini . . ? 

„Rad hodim v šolo, saj sejen« 
laže kot delati doma" je dejal edš 
izmed šolaijev, ki smo ga dohiteij 
poti iz šole. 
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Pobratenje planinskih društev 
V petek, 23. septembra, bo prispela v Velenje skupina planincev, 

članov planinskega društva Treskavica iz Sarajeva - Gostje se bodo 
skupaj z velenjskimi planinci udeležili prireditve, ki bo ob 17. uri v 
Domu kulture v Velenju - Ob tej priložnosti bodo podpisali listino 
o pobratenju in sodelovanju obeh društev, sledil pa bo še krajši 
kulturni spored - Tako bodo vezi med planinci iz Velenja in brat-
"ske republike Bosne in Hercegovine, k i so se stkale že pred tremi 
leti, v prihodnje postale še trdnejše, stiki pa pogostejši. 

Velenjsko planinsko društvo 
je že vrsto let eno največjih dru-

. štev v Šaleški dolini. Njegovo 
članstvo stalno narašča. Tako je 
bilo konec lanskega leta v PD 
Velenje včlanjenih že prek 
1800 planincev. Da so člani te-
ga društva ne le številni, ampak 
tudi aktivni, pa lahko priča že 

: podatek, da je med njimi prek 
1100 mladih. Ti se vključujejo 
predvsem v planinske krožke in 

r sekcije na osnovnih in srednjih 
J šolah. S pomočjo mentoijev se 
že tam nauče osnovnih planin-

; skih veščin, na izletih v naravo 
pa spoznavajo njene lepote in 
našo kulturno dediščino ter se 

' vzgajajo v duhu tovarištva. 
Starejši planinci pogosto od-

hajajo na daljše in zahtevnejše 
izlete. Večkrat se namenijo tudi 
vgorstva prek meja naše repub-
like, da bi spoznali nove kraje 
in l judi. Toda, naj gre za sku-
pinsko ali posamično izletni-
štvo, nekaj je gotovo; taka 

'aktivnost ima globlji pomen kot 
navadni turizem. Planinci nam-
reč na svojih izletih gojijo tudi 

idicije NOB ter se iskreno 
majo za prijateljstvo in 

itstvo med našimi narodi in 
ostmi. 

t»T 

Stiki s PD Treskavica 
Bilo je leta 1974. Trije pla-

ninci, člani velenjskega planin-
skega društva, so odšli na izlet v 
Bosno. Prehodili so Bjelašnico, 
Hojto in Treskavico. Zaradi ve-
l ik ih razdalj med kočami so ob 
koncu ture že v temi dospeli v 
planinski dom Josip Sigmund, 
ki stoji na nadmorski višini 
1498 metrov. Ta dom je last PD 
Treskavica iz Sarajeva; in v 
njem so bili naši planinci kljub 
pozni uri zelo gostoljubno spre-
jeti. V dveh dneh, kolikor so se 
še tam zadržali, so se spoznali 
in spoprijateljili s sarajevskimi 
planinci. Obljubili so si tudi, da 
bodo stike obdržali. 

K tej odločitvi j i h ni privedlo 
le novo znanstvo, ampak tudi 
dejstvo, da je med ustanovnimi 
člani PD Treskavica naš rojak 
Franjo Gnidica. O njem velja 
zapisati le to, da je predvojni 
komunist, k i je zaradi pritiska 
oblasti že leta 1927 ilegalno po-
begnil v Sarajevo. Potem je bil 
med soustanovitelji Društva pri-
jateljev prirode, iz katerega so 
se pozneje razvila planinska 
društva v BiH, tako tudi PD 
Treskavica. Naš rojak prebiva v 
Sarajevu še danes. 

Leta 1975 je na povabilo PD 
Treskavica obiskalo glavno me-
sto SR Bosne in Hercegovine 
kar 48 članov velenjskega pla-
ninskega društva. Tam so si naši 
planinci ogledali zgodovinske in 
kulturne znamenitosti, zatem 
pa so skupaj s Sarajevčani pre-
hodili Treskavico. Na tem sre-
čanju so se sklenila nova po-
znanstva, zaradi prisrčnega 
sprejema pa se je utrdila tudi 
prijateljska vez med društvoma. 

Tako je še isto leto prišlo v 
Velenje 23 članov PD Treskavi-
ca iz Sarajeva, si ogledalo naše 
mesto in velenjski grad, ob kon-
cu obiska pa se povzpelo na 
Paški Kozjak, kjer je bilo v koči 
velenjskega društva družabno 
srečanje med člani obeh dru-
štev. 

Lani je Planinsko društvo 
Treskavica iz Sarajeva praznova-
lo 25. obletnico delovanja dru-
štva. Povabilo je predstavnika 
velenjskega društva, da se udele-
ži proslave. Ob tej priložnosti 
so Sarajevčani podelili PD Ve-
lenje zlato značko svojega dru-
štva, vzklila pa je tudi zamisel o 
pobratenju obeh društev. 

Letos se je pet mladih članov 
PD Velenje udeležilo pohoda 
„Treskavica 77", k i ga je sara-
jevsko planinsko društvo prire-
dilo v počastitev Titovih in par-
tijskih jubilejev. Na tem poho-
du je dokončno dozorela misel 
o pobratenju. 

S. SAJE 

S srečanja »Bratstvo in enotnost - Treskavica '77" , k i je bilo maja letos na Treskavici 

film o vzgoji in izobraževanju mladih rudarjev 
Letošnje šolsko leto so učen-

ci Rudarskega šolskega centra 
začeli še bolj praznično in sve-
čano kot v pirejšnjih šolskih le-
•tih. Kolektiv sšol in praktičnega 
pouka je pripravil lep sprejem 
novincev z vsseh devetih šol v 
Kulturnem doimu. Vsi učenci so 
si pravtako z zanimanjem ogle-
dali novi film i Srečno, mladi ru-
dar, avtorjev Boža Vračka in 
Mira Kermeljai. 
, F i lm je naastal ob podpori 
TOZD Rudarsski praktični pouk 
in je namermjen poklicnemu, 
družbenemu iiin osebnemu obli-
kovanju bodoočih rudarjev. Fi lm 
je zahteval poolno leto dni dela. 
Pri zahtevni naalogi je bilo avtor-
jema v pomoč 5 njuno dolgoletno 
pedagoško-vzggojno delo (Vrač-
ku v šolah R£SC in zunaj njih, 
Kermelju delo a z mladimi v Kino 
klubu Gorenjtje) in poznavanje 
tehničnoumetetniških veščin 
f i lma kot pos>sebnega izraznega 
sredstva. 

Fi lm sodi v skupino namen-
skih filmov. Bodoče rudarje 
seznanja s prizadevanji vzgoji-
teljev v domovih, z nalogami 
učiteljev praktičnega in teoreti-
čnega pouka in z možnostmi, k i 
se j im ponujajo v prostem ^asu. 
Fi lm je v svoji zvrsti oblikovno 
in vsebinsko dovolj prepričljiv; 
prav posebno je navdušil gledal-
ce s tistimi kadri in sekvencami, 
v katerih sta ustvarjalca umela 
najbolj značilna in pogosta 

0 nama 
TOZD Veleblagovnica Velenje 

Prijeten večer ob glasbi za ples lahko preživite vsako soboto (razen prve v mesecu) 
od 1. septembra dalje v restavraciji NAMA. 
Ponudili vam bomo naše specialitetel SE PRIPOROČAMO! 

AMD ŠALEŠKA DOLINA 
VELENJE 

ANSAMBEL LOJZETA SLAKA 
S FANTI S PRAPROTNA 

bo gostoval v Velenju, na Trebeliškem pri domu Motokrosv nedeljo, 
18. septembra s pričetkom ob 16. uri. 

Organiziran bo tudi bogat srečelov in streljanje na koštruna. Po-
stregli vas bomo s pristnimi vini in specialitetami na žaru. 

Avtobusi iz Šoštanja in Velenja bodo vozili vsako uro od 15. ure 
dalje do doma Motokros. Ljubitelji domačih in zabavnih viž vabljeni. 
Vabi vas 
(znak) AMD Šaleška dolina Velenje 

PRIPOROČAMO 
VAM: 

Bife 
Kopališče 
- več kot 500 sedežev, 
- jedila na žaru, 
- točeno LAŠKO in 

TALIŠ PIVO 

Obiščite Šostan; 
Priporočamo vam kosilo, malico ali večerjo v Kajuhovem domu. V tem gostišču so na voljo tudi 
prenočišča, penzioni oziroma polpenzioni. Kajuhov dom ima primerne prostore za večje ali 
manjše skupine. Pripravi vam poročna kosila, svečana kosila, pa tudi cenene aranžmaje. 
Gostinsko podjetje Kajuhov dom Šoštanj priporoča tudi obisk naslednjih gostišč: gostilna pri 
Stari pošti, gostilna Kmečki dvor, bife Ograjšek in bife Majolka v Šoštanju ter gostilne Na pošti 
v Šmartnem ob Paki. 

GOSTINSKO 
PODJETJE >> v / v a j u n a u ( t a i * d 

>> 

a w t ŠOŠTANJ 

* 
* 
* 
+ 
+ 
+ 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
+ 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 
* 

TURISTIČNI BIRO TURISTIČNEGA DRUŠTVA VELENJE V 
RDEČI DVORANI 

PRIPOROČAMO VAM: 
— VVeekend v Umagu, Kranjski gori; * 7 dnevna potovanja z letalom v Španijo, Grčijo, Tunizijo, 
Kanarske otoke; * Skopje - Ohrid 4 dni, 12.10; * Kijev - Leningrad - Moskva, 8.10; * Kairo 
- Luxor - Asuan - Aleksandrija 9 dni, 26.10., 23.11., 26.11; * Švica Jungfrauhoch, 6 dni, 
23.10; * Muenchen - Oktoberfest, 3 dni, 25. in 30. 9; * Organiziramo izlete za sindikalne 
organizacije 

Z izredno ceno vam pripravimo aranžmaje zunaj sezone na Malem Lošinju, v Rabcu ter v 
zdraviliščih Srbije, Hrvatske in Slovenije. 

Po želji vam pripravimo programe potovanj. 
Nudimo vam turistične informacije in usluge! 
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opravila rudarjev umetniško-
simbolično nadgraditi in prav 
zato zbuditi zanimanje za ru-
darske poklice. 

Prav bi bilo, da bi v naši ob-
čini več delovnih organizacij 
uporabljalo film kot sodobno 
izrazno sredstvo, s pomočjo ka-
terega bi predstavljale svoja de-
lovna in življenjska prizade-
vanja. 

MARJETKA EBERLINC 

j 
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priporoča obisk v poslovnih enotah: 

• KOLODVORSKA RESTAVRACIJA 
• BIFE 

Zmerne cene — solidna postrežba! 

Kino Kot Kinoteka 

pri-
spevki 
naših 

bralcev 
mddopisnikov 

Filmski gledalci v Velenju 
imamo vsako sredo v septembru 
redko priložnost, da si ogleda-
mo starejše filme, k i j im je po-
tekla licenca za predvajanje in si 
j ih je mogoče ogledati le še v 
kinoteki. V okviru akcije, k i sta 
jo pripravila Kino Velenje in 
Kulturni center Velenje, bomo 
v-septembru v dvorani Doma 
kulture lahko videli štiri takšne 
filme. 

Akcija pravzaprav pomeni 
obnavljanje filmskega gledali-
šča, poskus vrniti filmu kot kul-
turnemu dogodku njegovo pra-
vo vrednost in hkrati vrniti fil-
mu publiko, k i od predstave 
zahteva še kaj drugega kot neza-

htevno zabavo. 
Kakor je akcija vredna hvale, 

saj se vključuje v širša prizade-
vanja, da film kot dejavnost po-
sebnega družbenega pomena ne 
more in ne sme bi t i prepuščen 
stihijskim, zgolj finančnim 
učinkom in merilom, je treba 
za prvi film v tej seriji Vojna 
svetov (po romanu H. G. 
Wellsa, režija Byron Haskin, 
proizvodnja ZDA) reči, da ni 
bil ravno posrečeno izbran. 

Vojna svetov nosi preveč 
očitne pečate kraja in časa, v 
katerem je nastal. V petde-
setih letih je bil Hollywood še 
neosvojljiva trdnjava, k i so j i te-
daj univerzalni filmski obrazci 

prinašali dovolj slave in denarja. 
Ravno to je f i lmu v škodo: pre-
več je ameriški (v slabem smislu 
besede). 

Od Wellsovega romana je fil-
mu ostal zgolj skelet osnovnega 
zapleta: invazija marsovske vi-
sokorazvite civilizacije na Zem-
ljo, kjer si išče novega domova-
nja, to pa na način, k i Zemlja-
nom ne daje ravno upanja na 
miroljubno koeksistenco. V fil-
mu je konfl ikt zgolj poligon za 
lepega, čvrstega in sploh v slogu 
ameriških pionirjev izobliko-
vanega junaka, k i s svojega uma 
bridkim mečem ob nadvse kon-
kretni podpori US Forces 
(tanki, letala, atomska bomba) 

bije krvavi boj z agresorji za 
svoje lastno in svoje drage preži-
vetje. Ker je jasno, da (manj 
razvita) Zemlja v spopadu z 
(bolj razvitim) Marsom nikakor 
ne more dobiti vojne na klasi-
čen način kljub vsej paradi 
orožja, priskoči junaku na po-
moč sama mati narava: ubogi 
marsovci, k i so se uspešno upi-
rali atomski bombi, so meni 
nič, tebi nič neodporni proti 
bakterijam in storijo žalostno 
smrt po nekaj dneh svežega ze-
meljskega zraka. Junak si tako 
kljub buškam, k i j ih je dobil od 
panične množice na begu iz Los 
Angelesa, ko se j i je zahotelo 
njegovega kamiončka, prisluži 
na prvi pogled že .izgubljeno 
boljšo polovico. (Ameriška) 
obramba (ameriške) demokraci-
je, kot so si jo predstavljali v 
petdesetih letih, ko je po tej isti 
Ameriki strašila paranoja komu-
nizma: Amerikanci bomo (svo-

jo) demokracijo branili z vsem, 
kar imamo, in tako nam narava 
pomagaj. 

Če se tehnično nepopolnost 
trikov še da gledati, je to precej 
teže s šablonsko ekstenzivno 
igro (patos v slogu mladega Kir-
ka Douglasa). Dramaturška 
hrbtenica filma je premeščena 
na ideološki nivo (:vse je dobro, 
kar služi obrambi dežel ZDA 
pred . . . ) , neuravnoteženi od-
nosi med sekvencami zadržujejo 
film na ravni ne preveč spretno 
zmontirane reportaže, k i se ra-
da sprevrže v lastno farso. 

Z enim stavkom: upamo, da 
bodo naslednji filmi (Slika Do-
riana Greya itd.) boljši. Škoda 
bi bilo opustiti kinotečne veče-
re, le izbor bi bilo treba napra-
viti z več načrtnosti in informi-
ranosti o tem, kaj kinoteka 
ima: Eisenstein, Stroheim, Bu-
nuel, Bergman, An ton ion i . . . 

LADO PLANKO 
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• NOGOMET 

I 
• ROKOMET 

Lepa zmaga Rudarja 
v sport 

telesna 
kultura 

rekreacija 

V nedeljskem srečanju 6. 
kola II. zvezne lige sta se na 
stadionu ob jezeru pomerila 

Šoštanj: Ormož 
35:20 (15:6) 

V drugem kolu slovenske ro-
kometne lige - vzhod so roko-
metaši Šoštanja premagali selek-
cijo Dravskega polja ekipo Or-
moža z rezultatom 35:20 
(15:6). 

Šoštanjčani so že v prvem 
polčasu nadigrali goste iz Or-
moža in dosegli visoko vodstvo. 
V nadaljevanju so domačini po-
pustili in Onnožani so dosegli 
nekaj zadetkov zapored, kljub 
temu so domačini uspeli zabele-
žiti visoko zmago. 

Gole so dosegli: - Franc in 
Janko Janičič po 8, Skornšek 7, 
Melanšek in Stvarnik po 4, 
Kompan 2 ter Jambrovič in 
Javornik po enega. 

Posavje:Velenje 
16:12 (10:7) 

Rokometašice Velenja so v 
drugem kolu slovenske ženske 
lige izgubile tekmo v Brežicah 
proti selekciji Posavja z rezulta-
tom 16:12 (10:7). V lepi igri, 
ki sta jo prikazali obe ekipi so 
bile domačinke boljše in dose-
gle prvo zmago. 

Gole za Velenjčanke so dose-
gle: Spoljar 8, Jan 2 ter Podpe-
čan in Djordjevič po enega. 

V soboto 17. septembra bo 
na igrišču v športnem parku 
tekma Velenje - Šmartno. Za-
nimiv ddVby slovenske rokomet-
ne lige se bo pričel ob 18. uri. 

• AVTOMOBILIZEM 

GAMLEK —„POGORELEC 
NEPREMAGLJIVA 

Na šesti dirki za moto-
ciklistično državno prvenstvo v 
Kavadarcih sta znova zmagala v 
dirki prikoličaijev do 1000 ccm 
člana avtomoto-društva Velenje 
Hubert Camlek in Jože Pogore-
lec. Velenjska dirkača sta že ne-' 
kaj let najboljša v Jugoslaviji in . 
na domačih dirkah nimata re-
snejših konkurentov. Zelo 
dobre so tudi vse tri posadke 
prikoličaijev iz Šmartnega ob 
Paki, vendar imajo počasnejše 
motorje. R. ž . 

• INVALIDSKI SPORT 

jM JM 
m 

• " flH 

Janez Hudarin, najboljši na ne-
deljski tekmi 

med seboj novinca v ligi domači 
Rudar in BSK iz Slavonskega 
Broda. Pred približno 5.000 gle-
dalci so Velenjčani z hitro in 
lepo igro premagali moštvo 
BSK z rezultatom 2:1 (1:0). 

Gole so dosegli: Hudarin in 
Stevanovič za Rudarja in Kvar-
tič za BSK. 

Velenjčani so že v začetku 
prevzeli pobudo na igrišču. 
Napadalci so si ustvarili več le-
pih priložnosti za gol, vendar se 
je borbena obramba gostov u-
spešno branila. 

V 28. minuti je vratar gostov 
odbil prosti strel Stevanoviča. 
Kolonič je odbito žogo podal 
Hudarinu, ki je dosegel vodeči 
gol za domače. Z živahno igro 
so domačini imeli več lepih 
akcij pred nasprotnikovim go-
lom, pri strelih na gol pa niso 
bih dovolj odločni, da bi lahko 
dosegli še kak zadetek do od-
mora. Gostje v prvem delu niso 
imeli nobene resnejše priložno-
sti za dosego gola. 

Po odmoru so skušali nogo-
metaši BSK rezultat izenačiti. 
Imeli so dve lepi priložnosti, 
vendar je obramba Rudaija na 
čelu s Hudarinom, ki je bil naj-
boljši igralec na igrišču, onemo-
gočila namere nasprotnika. 

V 57 minuti so velenjčani 
dosegli drugi gol in povišali re-
zultat na 2:0. Strelec gola je bil 
Stevanovič na podajo Rusmira. 

Še bolj kot v prvem polčasu 
so v drugem delu domači napa-
dalci oblegali vratarja gostov, ki 
je v teh trenutkih imel polne 
roke dela. Škoda je, da svoje 
premoči niso mogli izraziti z 
več goli. 

Ko so gledalci pozdravih 
zmago domačih nogometašev in 
zapuščali stadion so gostje do-
segli častni zadetek. Močan in 
dobro odmerjen strel Kvartiča 
in žoga je zadel v zgornji de-
sni kot tako, da je Lazič sploh 
ni reagiral. 

Za Rudarja so igrali: Lazič, 
Bracanovič, Gošič, Rusmir 
(Krajnc), Hudarin, Jovičevič, 
Kolonič, Vugrinec, Stevanovič, 
Mijatovič, Bešvir (Omladič). 
Vodja strokovnega štaba Zorko 
Hlavač je po tekmi povedal: 
„Tekmo smo dobili s hitro igro, 
s katero smo nadigrali sicer do-
bre goste iz Slavonskega Broda. 
Škoda, da nismo izkoristili šte-
vilne prilike iz katerih bi lahko 
dosegli več zadetkov." 

Na lestvici druge zvezne lige 
— zahod po 6. kolu vodi Dina-
mo (Vinkovci) z 10. točkami, 
Maribor je peti (8 točk), Rudar 
(V) pa enajsti s 5. točkami. 

V nedeljo igrajo velenjčani v 
Novem Sadu proti domačim 
nogometašem. 

R. Ž. 

• ATLETIKA 

KOLAJNE 
PIONIRJEM - ATLETOM 

Na atletskem prvenstvu 
Slovenije za pionirje in pionirke 
v Ljubljani so se izkazali tudi 
najmlajši člani atletskega kluba 
Velenje. Osvojili so 7 kolajn (3 
zlate, 1 srebrno in 3 bronaste). 
Lep in vspodbuden uspeh mla-
dih atletov. 

Naslove republiških prvakov 
so osvojili: Oto Fijavž — 8 m 
ovire 11.8, 3. v teku na 300 m 
39.6 Aleš Jug v metu kopije 
54,31 in Klavdija Jug v teku na 
80 m ovire 12,9, 3. Janja Pe-
čovnik 14,2. Jugova je bila tre-
tja v teku na 300 m 46,0. Bro-
nasto kolajno je osvojila tudi 
štafeta 4 x 100 m. 

R. Ž. 

Spomini, ki še žive.. 

Prvi zadetek za Rudar (Foto: S. Vovk) 

Uspeli nastopi naših športnikov 
V tem mesecu so invalidi Slo-

venije spet začeli s športnimi 
tekmovanji, ki so bili za člane 
DI Velenje zelo uspešni. 

Kot prvi so nastopili ribiči v 
športnem ribolovu. V reviji RD 
Litija ob Savi se je zbralo kar 
55 invalidov - ribičev, ki so 
glede na vrsto invalidnosti bili 
uvrščeni v 4 kategorije. Nasto-
pilo je 10 društev. 

V moštveni konkurenci so 

bili člani DI Velenje' drugi s 
1.058 točkami. Med posamez-
niki pa je najboljši uspeh dose-
gel Karel Brezovnik, ki je v ka-
tegoriji B osvojil drugo mesto. 
Za Velenjčane so tekmovali: 
Karel Brezovnik, Ljubo Polov-
šak, Jože Knez, Lenart Vincek, 
Tone Majhenšek, Franc Srt, Ja-
nez Mravljak, Alojz Ribizel, Ja-
nez Skela in Silvo Koželjnik. 

Za tekmovanje so se velenjski invalidi - športniki pripravljali kar 
na travniku ob Paki. Njih uvrstitve so potrdile, da uspešno. Prvi z 
desne Milan Poličnik, naš republiški prvak. 

Še večji uspeh so športniki 
društva invalidov Velenje dose 
gli na republiškem prvenstvu v 
atletskem mnogoboju, ki je bilo 
preteklo nedeljo v Celju. Nasto-
pilo je kar 72 tekmovalcev iz 
vse Slovenije. Velenjčani sfo bili 
z osmimi tekmovalci najštevil 
nejši. Osvojili so vsa najboljša 
mesta. Republiški prvak je po-
stal Milan POLIČNIK, delovni 
invalid iz RŠC, tretji je bil Jože 
ANGELO, kateremu se je poz-
nala utrujenost, ko je na tekmo-
vanje prišel kar iz Šibenika, kjer 
je skupaj z Rastkom Lahom za-
stopal barve Jugoslavije v plava-
nju v srečanju s Poljsko. Prese-
netil je Zdravko BELAJ, ki se je 
prvič udeležil tekmovanja in za-
sedel četrto mesto. Tudi mladi 
Tomaž Pungartnik je s petim 
mestom presenetil. Tone Trat-
nik je bil v skupini invalidov ka-
tegorije 3 + 1 med boljšimi. V 
skupini paraplegikov so uspešno 
nastopili Janez Serdinšek, Ivan 
Tajnšek in Matjaž Antlej. 

Ta mesec je bil uspešen tudi 
za Rastka Laha in Jožeta Ange-
la, ki sta v dneh od 8. do 11.9. 
nastopila na mednarodnem sre-
čanju v plavanju v Šibeniku in 
to kot že rečeno na dvoboju Ju-
goslavija:Poljska. 

• MALI NOGOMET 

SINDIKALNO 
PRVENSTVO 

V okviru delavskih športnih 
iger, katerih organizator je ko-
misija za rekreacijo in oddih pri 
Občinskem svetu ZSS Velenje, 
poteka v tem času v Šaleški do-
lini občinsko sindikalno prven-
stvo. Tekmuje 43 ekip iz osnov-
nih organizacij sindikata. Tek-
me od polfinala naprej, bodo 
odigrane po liga sistemu po svej 
verjetnosti v Rdeči dvorani. 

Za tekmovanje je med delav-
ci posameznih TOZD precejšnje 
zanimanje in zato organizator 
pričakuje, da bodo prišli navijat 
za svoje ekipe. 

• SAH 

VODI GORSEK 
Na rednem mesečnem brzo-

poteznem šahovskem turnirju 
za prehodni pokal Šaleškega 
šahovskega društva Velenje za 
mesec september je zmagal Mi-
lan Goršek z 9 točkami. Sledi-
jo: Boris Brešar 7, Ernest Špeh 
5,5, Drago Kristan 5, Ferco 

.Gotjanc 4, Tone Vedenik 4, 
Štefan Cvar 3,5, Milan Matko 3 
točke itd. 

Vrstni red za prehodni pokal 
po 9. mesecu: Goršek 67 točk, 
Špeh 60, Vedenik 56, Kristan 
44, Cvar 43, Brešar 33, Strop-
nik in Alič 22, Nežmah 16, 
Gorjanc in Pevnik 17, Labus 12 
točk itd. 

Piše: JAKOB GROSL 

Pred leti sem v članek vrinil nekaj 
besed, s katerimi sem želel mlade 
navdušiti za atletiko. Pri tem pisanju 
sem se nameraval izogniti propa-
gandnim mislim, vendar le ne 
morem molče mimo smučarskega 
teka. 

Ne bom odkrival smodnika, 
temveč le poizkusil približati na 
našem območju še nerazšiijeno 
športno panogo, saj stvar, čeprav 
stara in znana določenemu krogu 
ljudi, je novost za tistega, ki se prvi-
krat sreča z njo. 

Že dolgo sem poznal velika imena 
smučarskega teka, vendar sem sam 
tek začel spoznavati šele leta 1974. 
To leto so bile prvič zimske igre 
športne igre delavcev SDK Slovenije. 
Na tekmovanjih iz radovednosti rad 
pristavim svoj lonček - da vidim, 
kje sem - in sem med panogami iger 
sankanjem, veleslalomom in tekom 
ugotavljal, da edino smučarski tek 
pride zame v poštev. Tu bi lahko 
uporabil atletsko vzdržljivost, iz-
ognil bi se tudi strminam. Tudi bla-
ge strmine, ki so za druge igračke, 
so zame nepremagljiv ali vsaj velik 
strah. Prve igre bi bile predvidoma 
na Jezerskem in sem se pozanimal 
za terenske značilnosti naše tekaške 
proge, saj bi se tudi tu bal večje 
strmine. Po prepričevanju, da proga 
ni nevarna, sem se odločil za nastop, 
nabaviti pa sem še moral smučarsko 
opremo. 

O tekaški opremi nisem imel 
pojma, le na fotografijah asov sem 
videl tudi smuči z večjimi krivinami. 
Toliko znanja o opremi in gibanju 
sem le imel, da sem kupil kandahar 
vezi, da bi vsaj malo dvigal nogo v 
stopalu. Kar precej sem iskal, da 
sem ob koncu sezone nakupovanja 
smučarske opreme nabavil vezi, kla-
sične čevlje in približno dovolj 
dolge palice. Čeprav so minila od 
takrat le tri leta, se je veliko spreme-
nilo pri založenosti naših trgovin s 
tekaško opremo. 

Šele na samih igrah na Zatrniku 
sem pri ogledovanju proge prvič 
videl tekaške smuči. Po progi je za 
mano prismučal domačin, ki je prej-
šnji dan uredil smučino. Na rahlem 
vzponu se nisem mogel načuditi, 
kako lahko vsaj dvajset let starejši 
možakar s tako lahkoto z vzpored-
nimi smučmi premaguje strmino, ko 
sem sam še s škarjastim korakom 
drsel nazaj. Pokazal mi je drsno plo-
skev: vsa mastna je bila - klister! 
Sam ga ni imel pri sebi in sem kasne 
je, ko so prišli še drugi tekmovalci, 
Pavlu Kobilici, nekdanjemu repre-
zentaniu, ki je prišel tekmovalcem 
iz podružnice Kranj namazat smuči, 
pokazal svojo revščino in ga popro-
sil za klister, češ saj ne morem ško-
dovati. Samo tekmovanje je bilo pri-
jetno doživetje. Pošteno sem se pre-
potil, vendar s svojimi smučmi 
nisem mogel resno poseči v boj. 
Uvrstil sem se na četrto mesto za 
tekmovalci iz Kranja. Zelo sem se 
razveselil, ko mi je zmagovalec po-
daril nekaj klistra, ki so ga sami ku-
pili v tujini. Po dnevu, preživetem v 
lepi naravi in polnem odkritij, sem 
sldenil, da se še bom udeleževal teh 
tekmovanj, toda ustrezno oprem-
ljen. 

Lani sem si kupil tekaške smuči 
in čevlje; na naših športnih igrah za-
radi oddaljenosti (Kanin) nisem na-
stopil, preizkusil pa sem svoje moči 
na trnovskem maratonu. Ta tek me 
je pritegnil zaradi majhne višinske 
razlike: 86 m na 21 km dolgi progi 
tudi zame ne bi smelo predstavljati 
težav. 

Pred startom sem imel na voljo le 
malo časa za mazanje. Tolikšne 
množice na tekmovanju še nisem 
videl. Bral sem o 1336 nastopajočih. 
Toliko se nas je verjetno tudi zbralo 
na startu, saj so bile startne številke 
še mnogo višje. 

Za razliko od drugih tekmovanj, 
kjer tekmovalci startajo v polminut-
nih presledkih, so starti na takšnih 
množičnih prireditvah skupni. Po 
startnem strelu generalpolkovnika 
Franca Tavčarja - Roka, koman-
danta ljubljanske armadne oblasti, 
se je velika množica premaknila. 
Borba za ugoden položaj na startu je 
težja kot pri krosu, saj ovirajo 
smuči, previden moraš biti zaradi 
palic, tako svojih kot sosedovih. Po 
prvem kilometru se je proga zožila, 
v glavnem pa so bile speljane štiri 
smučine. Ozko grlo je predstavljala 
gozdna cesta, kjer je bilo prostora le 
za dva navštric. Vodeči so se lahko 
takrat že zdavnaj odmaknili. Naj-
boljši smučarski tekači so imeli 
prednost že na startu, saj je napo-
vedovalec naštel tekmovalce, ki so 
se lahko postavili v prvo vrsto. Za 
njimi so stali prijavljeni za 42 km, 
petdeset metrov zadaj pa tekmovalci 
na 21 km. Po startu se je ta razlika v 
nekaj trenutkih zabrisala, prednost 
pa je vsekakor imela prva vrsta, saj 
so imeli prosto pot. 

Po približno petih kilometrih se 
je položaj nekoliko razbistril. 
Gozdna cesta je razvlekla množico 
in se je dalo lažje prehitevati. V koli-
kor si na eni progi dohitel tekmo-
valca, si prestopil na sosednjo, pro-
sto in naprej. 37 km me še čaka, 
sem daleč zadaj v koloni, toda dalo 
se bo prehitevati, sedaj bom pokazal 
svojo moč, sem razmišljal med 

spustom v senci. P r i h o d na sončno 
ravnino me je postavil na trdna tli 
Korak naprej, pol nazaj. Ugotovil 
sem, da mi je zmanjkalo klistra. 
Počutil sem se kot vojak brez streli-
va. Uvidel sem, da je borbe za uvrsti-, 
tev konec, in bo nadaljevanje zame 
le športni dan. Športni dan v šot 
skem jeziku je bil lep: sonce, čudo-
vita pokrajina, zares nepozabno! 
Škoda, da so to lepoto kvarile glad-
ke smuči. Največje težave so mi 
delale manjše globeli, za katere pa 
sem kmalu odkril način premago-
vanja - zalet, toliko, da sem dosegel 
nasprotni breg. Spoznal sem, da z 
4 2 km ne bo nič, ampak bom kon-
čal po prvem krogu. Na petnajstem 
kilometru je mimo švignil prvi, ki 
me je prehitel že za cel krog. Bil je 
Filip Kala, Maks Jelene je precej za-
ostajal. Za 21 km sem potreboval 
približno dve uri in deset minut, 
zmagovalec 56 minut, najhitrejši 
sploh pa je bil Kalan, zmagovalec na 
42 km, ki je za to progo porabil uro 
in 51 minut. 

S smučmi 21 km: dve uri in deset 
minut - kako počasi! Za takšno 
razdaljo na cesti bi dobro razpolo-
žen potreboval slabo uro manj! 
Kako bi bilo z dobro namazanimi 
smučmi? 

Število nastopajočih pove, daje? 
zadnjih letih navdušenje za smučar-
ski tek v Sloveniji poraslo. Na tem 
teku je bila najmočneje zastopana 
Gorenjska, drugi predeli Slovenije 
bolj skromno. 

Vsi ne moremo biti Stenmarki, 
Klammerji ali Thoeniji in če še zlasti 
nimamo tekmovalnih želja v alp-
skem smučanju, brez smučanja pa 
ne vzdržimo, je verjetno vseeno, če 
se odločimo za mnogo preprostejše 
smučanje. Ne bo nam treba daljšati 
vrste pri žičnicah; ob ugodnih sne-
žnih razmerah se lahko na podeželju 
vozimo že za hišnim vogalom. S te-
kaškimi smučmi res ne moremo pri-
kazati vrhunskih veščin v vijuganju, 
zato pa bomo ob padcu blažje obču-
tili srečanje s snegom. Nekateri se, 
smešno, bojijo naporov pri teku. To 
je povsem odvisno od nas. Počasno 
sprehajanje ne more biti utrujajoče, 
če pa želimo tekmovati, se bomo 
pač morah kot povsod navaditi pre-
takati znoj. Tek je lahko tudi mno-
go družabnejši, med vožnjo bomo 
imeli dovolj prilike za klepet v manj-
ši družbi, spotoma pa občudovali le-
pote zimske narave. Povrhu vsega je 
tekaška oprema neprimerno cenejfc 
smuči, vezi, čevlji - tisočak, dolge 
palice, trenirka in še kaj, pa smo 
nared! Ali ne bi kazalo o tem razmi-
sliti? 

Priznati moram, da sem doslej 
opisal le rožnato stran "smučarskega 
teka. Da bo resnica popolna, moram 
povedati tudi drugo stran, s katero 
se bodo srečali le tisti, ki bi se sami 
pripravljali za tekmovanja. Lani je 
nekajkrat zapadlo precej snega in 
sem si sam steptal približno kilome-
trski krog. Z navadnimi smučmi 
dvakrat v eno smer, dvakrat v obra-
tni smeri, nakar sem šele lahko šel 
po tekaške smuči. Na tak način sem 
utrdil le smučino, še vedno pa sem 
dvigoval sneg s palicami, kar meje 
seveda motilo pri vadbi tehnike. V I 
kratkih zimskih popoldnevih tudi j 
nisem mogel veliko vaditi. 

Povsem drugačen, zares enkraten 
za tek je bil sneg šest dni v januarju 
letos. Ob nekem sprehodu po Šen-
tilju sem videl enako lepoto, ki se je 
lani na trnovskem maratonu nisem 
mogel nagledati. Ob ugodnih sne-
žnih razmerah bi imeli v našem kra-
ju čudovit teren za smučarske teke. 
Smer Arnače - Laze - Podkraj • 
Silova - Arnače bi dala nekajkilo 
metrsko progo, ki bi ji kar težko 
našli enako. 

Kljub nekaj več možnostim, sem 
bil le dvakrat ali trikrat na snegu. 
Stik s snegom še kako potrebujem, 
da bi se naučil mazati in da bi pogu-
mneje vozil navzdol. 

Letos smo imeli zimske športne 
igre na Pungartu, kamor sem odhajal 
s sklepom, da se bom boril z vsemi 
močmi, če le ne bo prestrmih spu-
stov. Predvideval sem hud spopad! 
tekmovalci iz Kranja in Ljubljane. 

Pri mazanju sem se umaknil stran 
od radovednih pogledov, saj nisem 
želel, da bi se morebitni opazovalci 
smehljali neveščemu packanju. Osta-
li tekmovalci so še opazovali tekmo-
vanje v veleslalomu, ko sem se podil 
po tekaški progi. Posebno pozornost 
sem posvetil spustu, saj bi lahko 
uspešno tekmoval le brez padca. Po 
nekaj vožnjah mi je uspelo obdržati 
se na nogah. Zlasti sem bil vesel, ko 
sem ugotovil, da na videz tako žalo-
stno mazanje le ni bilo kar tako, in 
sem z mešanjem dveh klistrov zadel 
pravšnjo mažo. Ob prihodu drugih 
tekmovalcev sem opazil, da je tek-
movalka iz Kranja smuči namazala: 
univerzalnim sprayem, za katerega 
sem vedel, da bo za zrnat sneg malo 
pomagal. Ali so vsi Kranjčani tako 
mazali? Tega nisem spraševal, pai 
pa sem po startu, lahko rečem, po-
divjal. Slutil sem enkratno prilož-
nost za dobro uvrstitev. Vsak M( 
sem želel izkoristiti. Včasih bi tua 
rad popustil na tempu, toda ne; do-
povedoval sem si, da lahko ta, pav 
ta sekunda odloča o boljšem ali 
slabšem mestu. 

(Nadaljevanje prihodnjič) 
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W obveščevalec 

Petek 16. september — Ljudmi-
la 
Sobota 17. september - Robert 
Nedelja 18. september - Irena 

[Ponedeljek 19. september -
Božidar 

!

Torek 20. september — Suzana 
Sreda 21. september — Matej 
Četrtek 22. september - Tomi-
slav 

Velenje: 
16. 9. 1977 dr. Drago Kunej 
17. 9. 1977 dr. Marjan Leban 
18. 9. 1977 dr. Marjan Leban 
19. 9. 1977 dr. Ivan Zupane 

Šoštanj: 

116. 9. do 19.9. 1977 dr. Valter 
! Petkovšek 

MAT I Z MAJHNIM otrokom 
išče sobo v bližini Velenja ali 
Šoštanja. Naslov v uredništvu. 

120 kg težkega prašiča 
prodam za 3.000.- din. Koro-
ška 50 Šoštanj. 

KATRCO A L I FIAT 750 -
rabljen kupim takoj. Telefon 
851—650. Naslov v uredništvu. 

IŠČEM opremljeno ali ne-
opremljeno solbo v Velenju. Na-
slov: Anton EBohak, Šerceijeva 
12a Velenje, ttelefon 850-375. 

Na lepem mtestu prodam dvo-
stanovanjsko lhišo z vrtom in 
brajdamL Ogle:d ob sobotah po-
poldne. Berzellak Ivan, Prisojna 
cesta 5 Velenje. 

Prodam staivbno parcelo za 
obrt. Vprašajte v gostilni Obirc, 
Črnova, ogledi je možen vsak 
dan. Naslov v vuredništvu. 

; Preklicujem neresnične bese-
de, ld sem j i h govorila, da so v 
domu onemoglih lačni, kar pa 
ni res. Antoniija Kajtna, Vele-
nje. 

20. 9. - torek ob 17.30 in 
19.30 Njih 14 - angleški barvni 
film. Režija: David Hemmings. 
Igrajo: Jack Wild, Jane Brovn. 

21. 9. - sreda ob 17.30 in 
19.30 Njih 14 - angleški barvni 
film. 

22. 9. - četrtek ob 17.30 in 
19.30 Zlato in mrhovinarji -
španski vestern. Režija: Rafael 
Romero Marchent. Igrajo: Peter 
Lee Lawrence, Orchidea de 
Santis. 

FILMSKO GLEDALIŠČE VE-
LENJE 

19. 9. — ponedeljek ob 20. 
uri Otalija iz Bahije — brazilsko 
francoska drama. Režija: Mar-
cel Gumus. Igrajo: Mira 
Fonesca, Zeni Pereira. 

KINO ŠOŠTANJ 
17. 9. - sobota ob 19.30 

Otalija iz Bahije — brazilsko 
francoska drama Režija: 
Marcel Camus. Igrajo: Mira Fo-
nesca, Zeni Periera 

18. 9. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 Razjezil se bom - fran-
coska komedija. Režija: Vaude 
Zidi. Igrajo: Pierre Richard, Ja-
ne Birkin. 

19. 9. - ponedeljek ob 17.30 
in 19.30 Deset sekund za beg -
ameriški akcijski film. Režija: 
Tom Gries. Igrajo: Charles 
Bronson, Robert Duvall. 

21. 9. r- sreda ob 17.30 in 
19.30 Zlato in mrhovinarji — 
španski vestern. Režija Rafael 
Romero Marchent. Igrajo: Peter 
Lee Lawrence, Orhidea de 
Santis. 

22. 9. - četrtek ob 17.30 in 
19.30 Njih 14 - angleški barvni 
film. Režija: David Hemings. 
Igrajo: Jack Wild Jane Brovn. 

Začetek petkovih kulturnih večerov 

prebifalitlfa 
ŠOŠTANJ 

UMRLI: 
Marija Kolar, gospodinja, 

Globoko pri Šmarju št. 1, stara 
50 let, Franc Gradič, upokojeni 
rudar, Paridol št. 1, star 81 let, 
Antop Leber, upokojenec, Ško-
fja vas št. 41, star 68 let. 

REDNI KINO) VELENJE 
16. 9. - poetek ob 1730 in 

19.30 Trije ddolarji sejejo smrt. 
17. 9. - sobbota ob 17.30 in 

19.30 Deset sisekund za beg -
ameriški akcijjski film. Režija: 
Tom Gries. Igrajo: Charles 
Bronson, Robeert Duvall 

18. 9. - needelja ob 17.30 in 
19.30 Deset s sekund za beg -
ameriški akcijsjski film. 

19. 9. - ponnedeljek ob 17.30 
in 19.30 Raz.zjezil se bom — 
francoska koomedija. Režija: 
Vaude Zidi. Igrajo: Pierre 
Richard, Jane I Birkin 

Z nocojšnim „Petkovim kul-
turnim večerom" v galeriji knji-
žnice Kulturnega centra se bo 
začela nova kulturna sezona v 
velenjski občini. Na pobudo 
Zveze prijateljev mladine Slove-
nije je Mladinska knjiga iz Ljub-
ljane pripravila razstavo slikanic 
in mladinskih ilustracij pod ge-
slom Dobro knjigo predšol 
skemu otroku, k i jo bodo danes 
prvič odprli v naši občini, za 
tem pa bo razstavljena tudi v 
drugih krajih. 

Otvoritev nocojšne razstave, 
s katero bodo v velenjski občini 
obeležili tudi 10-obletnico te-
kmovanja za Kajuhovo bralno 
značko, se bodo udeležili znani 
ilustratorji slikanic in mladinske 
literature Jelka Raichman, Mar-
jana Jemec — Božič, Lidija 

Osterc in Božo Kos. Omenjeni 
ilustratorji bodo danes obiskali 
tudi malčke v vrtcih v Velenju 
in v Šoštanju. 

Ob današnji otvoritvi razsta-
ve bodo podelili najbolj priza-
devnim tovarišicam in tovari-
šem Kajuhove plakete. 

Gost Petkovega kulturnega 
večera pa bo tudi mladinski pi-
satelj in predsednik republiške-
ga odbora za bralno značko pri 
zvezi prijateljev mladine Slove-
nije Leopold Suhadolčan. V 
kulturnem sporedu otvoritve 
razstave bodo sodelovali pionir-
j i iz osnovne šole Anton Aškerc 
in cicibani iz velenjskih vrtcev 
ter solista domačina Jože Oštir 
in Zmago Frankovič in piani-
stka Marija Skornšek. Tudi da-
našnji Petkov kulturni večer se 
bo začel ob 19. uri. 

Iz dela Kluba samoupravljalcev Velenje 
PROBLEMSKI RAZGOVOR O 
OSNUTKIH ZAKONOV 

V javno razpravo o osnutkih 
zakonov o delovnih razmerjih, 
referendumu in drugih oblikah 
osebnega izjavljanja, odpoklicu 
in volitvah organov upravljanja 
in imenovanju poslovodnih or-
ganov ter o organu samouprav-
ne delavske kontrole, k i je zdaj 
v teku v delovnih kolektivih, se 
je vključil tudi klub samouprav-
ljalcev Velenje. Na zadnji seji je 
izvršni odbor kluba imenoval 
strokovni štab za razlago osnut-
kov zakonov v tistih organizaci-
jah združenega dela, kjer nima-
jo za to usposobljenih strokov-
njakov oziroma služb. 

Sicer pa bo klub samouprav-
ljalcev naše občine pripravil v 
drugi polovici septembra pro-
blemski razgovor o osnutkih 
vseh štirih zakonov. Predvide-

vajo, da bi na tem problemskem 
razgovoru razčistili morebitne 
nejasnosti okrog vsebine osnut-
kov, zato vabi klub samouprav-
ljalcev Velenje, da mu organiza-
cije združenega dela posreduje-
jo morebitna vprašanja oziroma 
nejasnosti. 

POMOČ PRI IZDELAVI 
SAMOUPRAVNIH AKTOV 

Klub samupravljalcev Velenje 
bo sodeloval tudi v akciji za iz-
delavo osnutkov in predlogov 
samoupravnih aktov, posebej ti-
stim organizacijam združenega 
dela, kjer ni za to ustreznih 
strokovnjakov in strokovnih 
služb. 

Organiziral pa bo tudi druge 
akcije, da bi zakon o združe-
nem delu čimprej zaživel v kon-
kretni praksi. Žal pa dobiva v 
tem pogledu klub samouprav-
ljalcev Velenje premalo pobud. 

Obvestilo prebivalcem Šoštanja 
TERMOELEKTRARNA ŠOŠTANJ obvešča pre-

bivalce Šoštanja, da je hrup, ki prihaja iz nove, če-
trte faze termoelektrarne, posledica preizkusov in 
nastavitev novega bloka. 

V teku so dela, da se hrup zmanjša na minimalno 
možno mero. 

Preizkušanje novega 3 3 5 MW bloka bo trajalo, z 
vmesnimi prekinitvami, predvidoma največ mesec 
dni. 

Prebivalce Šoštanja prosimo za razumevanja! 
TERMOELEKTRARNA ŠOŠTANJ 

ZBIL KOLESARKO 
Okrog 17. ure se je zgodila 4. 

septembra na križišču Konov-
ske ceste s cesto proti Hrastov-
cu prometna nesreča. Mopedist 
Jože Kužuh je zbil kolesarko 
Darjo Ledinek, k i se je lažje te-
lesno poškodovala. 

SKOČIL NA CESTO 
Po Prešernovi cesti v Velenju 

je peljala 6. septembra voznica 
osebnega avtomobila CE 
104-022 Zdenka Urbane. Ne-
nadoma je skočil za žogo na ce-
sto petletni Sebastian Murovec. 
Voznica osebnega avtomobila 
nesreče ni mogla preprečiti in 
otrok se je težje telesno poško-
doval. 

IZSILJEVALA 
PREDNOST 

Iz Velenja proti Šoštanju je 
peljal 7. septembra voznik oseb-
nega avtomobila CE 79-495 
Martin Snovšek. Po cesti iz Lo-
kovice je pripeljala voznica ko-
lesa s pomožnim motorjem He-
lena Menih in Martinu Sovšku 
izsiljevala prednost. Prišlo je do 
trčenja, pri čemer se je voznica 
Helena Menih težje telesno po-
škodovala. 
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SAMOUPRAVNA STANOVANJSKA SKUPNOST 
OBČINE VELENJE 

Odbor za graditev stanovanj 
Komisija za razdeljevanje kreditov 

Na podlagi 6. člena Pravilnika o kreditiranju stanovanjske 
graditve z združenimi sredstvi za usmerjeno, organizirano 
stanovanjsko graditev, je komisija samoupravne enote za gra-
ditev stanovanj, samoupravne stanovanjske skupnosti občine 
Velenje na svoji seji, dne 8. 9. 1977 sprejela 

VII. NATEČAJ 
za posojila za stanovanjsko graditev. 

Posojila se namenja: 
Za gradnjo in nakup stanovanj, v družbeni lastnini ter za 

izgradnjo ali nakup stanovanj izgradnjo stanovanjskih hiš v 
osebni lasti. Posojila lahko najamejo temeljne in druge orga-
nizacije združenega dela, druge samoupravne organizacije, 
družbeno politične skupnosti, društva in delavci organizacij, 
ki združujejo sredstva po družbenem dogovoru o združe-
vanju sredstev za stanovanjsko graditev v občini Velenje. 

Razpisna natečajna vsota znaša: 3 . 3 0 0 . 0 0 0 , 0 0 din. 
K vlogi za natečaj za najem kredita pa mora organizacija 

predložit i : 

1. Elaborat o izgradnji, z veljavno tehnično dokumentacijo, 
ali kupoprodajno pogodbo. 

2. Sklep, s katerim organ samoupravljanja zagotavlja sredstva 
za odplačevanje posojila. 

3. Dokumentacijo, iz katere bo razvidna najmanj 50 % lastna 
udeležba. 

K vlogi za natečaj za najem kredita mora delavec predloži t i : 
1. Izjavo svoje organizacije o povprečnem mesečnem oseb-

nem dohodku in stanovanjskih prilikah delavca. 
2. Veljavno gradbeno — tehnično dokumentacijo, ali kupo-

prodajno pogodbo o nakupu etažnega stanovanja. 

Višina lastne udeležbe delavca znaša najmanj 70 % od 
končne vrednosti stanovanja oz. stanovanjske hiše, diferenci-
rana glede na dohodek družine. Za lastno udeležbo se šteje 
tudi posojilo, ki ga dobi organizacija pri poslovni banki na 
podlagi vezave sredstev, s katerimi samostojno razpolaga. 

Odplačilna doba za posojila bo določena po kreditni spo-
sobnosti prosilca, vendar ne more biti daljša od 14 let. 

Obrestna mera za posojila je 4 % letno, s tem, da se le-ta 
po 10 letih od začetka odplačevanja, za neodplačani del 
posojila poveča na 6 %. 

Posojila vrača organizacija v polletnih anuitetah. Prva 
anuiteta zapade v plačilo 1. maja 1978. Individualni koristni-
ki pa v mesečnih obrokih. 

Prednost za posojilo po tem natečaju ima delavec, ki: 
— kupuje etažno stanovanje v okviru usmerjene stanovanjske 

izgradnje, 
— ima nižje povprečne mesečne dohodke na člana družine, 
— gradi stanovanjsko hišo v okviru usmerjene stanovanjske 

graditve. 

Natečaj za posojilo traja do 3 . ok tobra 1 9 7 7 , prošnje za 
natečaj, prispele po t e m datumu, ne bodo upoštevane. 

Vloge za priglasitev na natečaj sprejema po sklepu komisi-
je Ljubljanska banka, podružnica Velenje - oddelek stano-
vanjsko komunalnega kreditiranja 6 3 3 2 0 Velenje , Rudarska 
3. kjer lahko udeleženci natečaja dobijo podrobnejša pojas-
nila v zvezi z natečajem. 

Vloge bo pregledala posebna komisija zbora delegatov 
enote za graditev stanovanj in pripravila predlog za odobritev 
oz. zavrnitev vlog za posojila iz družbenih sredstev organiza-
cij- .. . 

Končni sklep o odobritvi ali zavrnitvi vlog za posojila iz 
združenih sredstev organizacij bo sprejela in potrdila samo-
upravna enota za graditev stanovanj. 

Sklepe o odobri tv i ali zavrnitvi vloge za najem posojila bo 
sporočila vsem udeležencem Ljubljanska banka, podružnica 
Velenje , najkasneje 3 0 dni po zak l jučku natečaja in sklepala 
z udeleženci natečaja, ki bodo uspeli na natečaju, posojilne 
pogodbe. 

Ljubljanska banka, podružnica Velenje bo zahtevala od 
posojilojemalca zavarovanje za posojila in kontrolirala bo na-
mensko uporabo. 

Velenje, dne 16. septembra 1977 

Predsednik komisije pri 
samoupravni enoti za graditev 

stanovanj SISS občine Velenje 
STOJAN KUKAVICA I. r. 

I N C 
„NAŠ CAS", glasilo Sociali-

* stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center ža informiranje, 
propagando in založništvo Ve-
lenje, Veleti e, Titov trg 2, p.o. 

„NAŠ CAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI RUDAR"; 

kot tednik pa izhaja ,,NA$ 
CAS" od 1. januarja 1973 
naprej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek 
(direktor in glavni urednik), Sta-
ne Vovk (odgovorni urednik), 
Mira Tamše, Boris Zakošek ter 
Niko Kupec in Dušan Lazar 
(tehnična urednika) . 

Izhaja o b petkih - Uredništvo 
in uprava 63320 Velenje, Titov 
trg 2/II , poštni predal 89 , tele-
fon (063) 8 5 0 - 0 8 7 - Brzojavni 
naslov: Informativni center Ve-
let) e. 

Cena posameznega izvoda 3 
dinarje, mesečna naročnina 10 
dinaijev, letna naročnina 120 

dinarjev (za inozemstvo 250 
dinaijev). 

Žiro račun pri SDK, podruž-
nici Velenje 52800 - 601 -
21420. 

Grafična priprava CZP „Do-
lenjski list „Novo mesto, tisk 
tiskarna „Ljudska pravica" Ljub-
ljana. 

Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo. 

Za „NAŠ CAS" se po mneij u 
Sekretariata za informacije iz-
vršnega sveta Skupščine SR Slo-
venije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. 
februarja 1974 ne plačuje te-
meljnega davka od prometa pro-
izvodov. 

št. 3 6 ( 3 9 5 ) 5 ) - 1 6 . s e p t e m b r a 1 9 7 7 NAŠ CAS 7 



LJUDSKO ZBOROVANJE - Po končani slav-
nostni seji občinske skupščine in po otvoritvi ce-
ste je bilo v Novi Štift i ljudsko zborovanje, k i se 
ga je poleg številnih gostov udeležilo veliko števi-
lo občanov iz vse doline. Slavnostni govor je pre-
bral sekretar komiteja občinske konference ZKS 
Mozirje, Matevž Požarnik in v njem orisal razvoj-
no pot mozirske občine in krajevne skupnosti 
Nova Štifta med drugo vojno in po njej, uspehe 
k i so j ih delovni ljudje in občani dosegli na tej 
poti in hkrati nakazal naloge, katerih uresničitev 
bo vsem zagotovila lepši jutrišnji dan. Kulturne-
mu programu je sledilo veselo rajanje. 

MODERNIZIRANA CESTA - Letošnja najpo-
membnejša pridobitev za krajevno skupnost Nova 
Štifta je nedvomno otvoritev 3,6 kilometra dolge-
ga odseka posodobljene ceste med Gornjim gra-
dom in Črnivcem. Krajani bodo tako rešeni nad-
ležnega prahu, lažja bo njihova pot proti spodnje-
mu delu doline, številnim delavcem, k i se vsako-
dnevno vozijo na delo v Kamnik in Ljubljano bo-
do znatno olajšani napori, pa tudi turizmu Gor-
nje Savinjske doline se tako obetajo lepši časi. Do 
vrha Črnivca je ostalo še dobrih 5 kilometrov in 
skoraj prav toliko še na kamniško stran. Za oba 
odseka pa bo treba poskrbeti čimprej. 

TEMELJNI KAMEN - Za Mozirjem, Ljubnim in 
Lučami bodo tudi Gornjegrajci dobili novo 
osnovno šolo. S pripravljalnimi deli so v Gornjem 
gradu že pričeli, v soboto 10. septembra pa so 
svečano položili še temeljni kamen za novo stav-
bo. Z izgradnjo osemletke v Gornjem gradu se bo 
iztekel tudi čas prvega samoprispevka, za katere-
ga so se občani mozirske občine odločil i leta 
1973. Že tolikokrat dokazana solidarnost se bo 
morala potrdit i tudi ob naslednjem referendumu 
za samoprispevek, s katerim bo treba rešiti še obi-
lo perečih problemov na področju šolstva in dru-
god. 

POVORKA - Kakršnokoli že je slavje, povod 
mu dajo poseben pečat. Tudi v Novi Štift i je b 
tako. Prapori mnogih organizacij in društev, p 
padniki teritoralnih enot, gasilci, pionirj i in dn 
udeleženci povorke, k i je krenila po novi cesti < 
mesta otvoritve do slavnostnega prostora, so o 
izredno lepem vremenu in v še lepšem okolju pri 
reditvi zagotovili še posebej slavnostno obeležje 
K vsemu temu so prispevali svoj delež še števili 
domačini, prebivalci ostalih krajev mozirri 
občine in drugi obiskovalci, k i so se udelež 
otvoritve, zborovanja in poznejšega srečanja. 

Občinsko slavje v Novi Štifti 
Slavnostne seje vseh treh zborov mozirske občinske skupščine, ob občinskem prazniku 
Gornje Savinjske doline, so se udeležili tudi številni gostje, med njimi prvi komandant 
slovenske partizanske vojske, Franc Leskošek-Luka, predsednik izvršnega sveta 
Skupščine SR Slovenije, inž. Andrej Marine, predsednik republiškega sveta zveze 
sindikatov, inž. Janez Barborič ter delegacija pobratene občine Cajetina - Na slavnostni 
seji, ki jo je popestril z nastopom učiteljski pevski zbor Slovenije „Emil Adamič", je 
govoril Tone Vrhovnik, predsednik Izvršnega sveta skupščine Mozirje - Letošnja 

občinska nagrada podeljena skupini kmetijskih strokovnjakov 

S slavnostno sejo vseh 3 zbo-
rov občinske skupščine so v so-
boto, 10. septembra v Novi 
Štift i sklenili splet prireditev ob 
letošnjem prazniku občine Mo-
ziije. 

Poleg delegatov, predstavni-
kov družbeno-političnega življe-
nja in gospodarstva mozirske in 
sosednjih občin ter pobratene 
občine Cajetina so se seje ude-
ležili tudi prvi komandant slo-
venskih partizanov in član sveta 
federacije, Franc Leskošek-
Luka, predsednik republiškega 
izvršnega sveta inž. Andrej 
Marine, predsednik republiške-
ga sveta Zveze sindikatov, inž. 
Janez Barborič in drugi. 

LEPŠA POT 
V DOLINO 

Krajani Luč, predvsem tisti, 
ki prebivajo v lepi dolini proti 
Podvolovljeku in v njem samem, 
so k praznovanju občinskega 
praznika prispevali lepo delovno 
zmago. Otvorili so 4 kilometre 
dolg odsek asfaltirane ceste proti 
Podvolovljeku. Cesta je sodobno 
urejena, široka 3,5 metra, razšir-
jena na zavojih in opremljena s 
271 kvadratnimi metri podpor-
nih zidov ob Lučnici in ob bre-
gu. Krajani sami so prispevali 73 
starih milijonov, opravili preko 
3000 ročnih in 400 traktorskih 
udarniških ur. Hkrati so očistili 
18.000 kvadratnih metrov po-
vršin in napravili 40 prepustov. 

Družbenopolitične organiza-
cije in organizacije združenega 
dela so prispevale 87 milijonov 
dinariev, organizator akcije pa je 
bila krajevna skupnost Luče. Z 
delom so pričeli letos 7. marca 
in so zastavljeni načrt presegli za 
40 odstotkov. Prej so namreč 
načrtovali le 3 kilometre asfalta 
in le 3 metre široko cesto. Poleg 
tega, da je odsek, zdaj dolg 4 ki-
lometre in pol metra širši kot so 
predvidevali, so krajani opravili 
zemeljska dela še na nadaljnjih 
tisoč metrih in jih tako praktič-
no že pripravili za asfaltno pre-
vleko. 

Govor na slavnostni seji je 
prebral predsednik izvršnega 
sveta Skupščine občine Mozir-
je, Tone Vrhovnik. V njem je 
opisal pot, k i jo je mozirska ob-
čina prehodila v preteklem letu, 
povedal je za kaj je Gornja Sa-
vinjska dolina bogatejša, katere 
cilje so občani in delovni ljudje 
mozirske občine ob svojem 
vsakdanjem delu in življenju do-
segli in katere bodo še morali, 
če želijo tej družbenopolitični 
skupnosti zagotoviti hitrejši raz-
voj in s tem ustvariti temelje za 
bodoče, še boljše, življenje. 

Ob koncu seje so podelili še 
vsakoletne občinske nagrade. 
Letošnjo nagrado občine Mozir-
je si je prislužila skupina kmetij-
skih strokovnjakov,in sicer 
prof. dr. Dolfe Cizej, redni pro-
fesor višje agronomske šole v 
Mariboru in strokovni sodelavec 
živinorejsko-veterinarskega za-
voda v Celju za izredno po-
žrtvovalno in operativno delo 

in pri predvidevanju potrebnih 
sredstev ter prof. dr. Gvido 
Fajdiga z agronomskega oddel-
ka biotehnične fakultete v 
Ljubljani za neprecenljive uslu-
ge, ki j ih ima pri doseženih 
uspehih v uvajanju in izpopol-
njevanju pašno-košnega sistema, 
ki tvori temelj gornjesavinjske 
živinoreje. 

OKREPLJENO 
BRATSTVO 

Praznika občine Moziije 
in prireditev ob njem so se 
udeležili tudi učenci in uči-
telji vseh pobratenih osnov-
nih šol iz občine Cajetina. 
Moziijani so gostili vrstnike 
iz Čajetine, Ljubenci iz Lju-
biša, Gornjegrajčani iz 
Mačkata in Lučani prijatelje 
iz Sirogojna. Gostitelji so 
svoje tovariše sprejeli na svo-
je domove in s tem navezali 
pristne osebne stike z brat-
skimi Zlatiborci, razkazali so 
j im svoje kraje in Gornjo Sa-
vinjsko dolino, kar vse sku-
paj je nedvomno korak dalje 
v pogljabljanju in krepitvi 
prijateljstva zgrajenega na te-
meljih bratstva in enotnosti. 

Jože Deberšek, predsednik izvršnega odbora republiške izobražen 
lne skupnosti Slovenije, k i je govoril na slovesnosti v Lučah zad 
petek, je tudi predal svojemu namenu novo šolsko poslopje 

: sadovi solidarnos 
Ob občinskem prazniku so postale Luče bogatejše za novo šolo z 11 učilnicami, sodobno opremljenimi 
kuhinjo in telovadnico ter otroški vrtec - V novih prostorih pouk samo v eni izmeni - Slavnostni govornik 
Deberšek^ predsednik izvršnega odbora republiške izobraževalne skupnosti Slovenije je govoril o uspehih na 

šolstva in otroškega varstva v Gornji Savinjski dolini po izglasovanju prvega krajevnega samoprispevka. 

Krajani Luč so v letošnjem 
letu pridobili zelo veliko. Ob 
vseh uspehih, k i j ih dosegajo v 
svojih vsakdanjih naporih za 
lepši jutr i , so sedaj bogatejši še 
za sodobno opremljeno osnov-
no šolo, k i so jo ob občinskem 
prazniku tudi uradno predali 
njenemu namenu. Nova šola 
ima 11 učilnic, sodobno oprem-
ljene kabinete in kuhinjo, otro-

ški vrtec in sodobno telovadni-
co. Ob 16 učitelj ih se bo v 15 
oddelkih v njej šolalo 291 učen-
cev iz krajevnih skupnosti Luče 
in Solčava, novi prostori pa 
omogočajo enoizmenski pouk, 
kar je za te kraje še posebej po-
membno. 

Slavnostni govornik na slo-
vesnosti je bil predsednik iz-
vršnega odbora republiške 

izobraževalne skupnosti, Jože 
Deberšek. V svojem govoru je 
prisotnim orisal stanje sistema 
vzgoje in izobraževanja v naši 
republiki in pomen izobrazbene 
ravni za še uspešnejši in hitrejši 
razvoj naše republike. Sprego-
voril je tudi o reformi sistema 
vzgoje in izobraževanja, k i na 
novih idejnih, vsebinskih in pro-
gramskih osnovah poteka vzpo-

Skupina kmetijskih strokovnja-
kov, dobitnikov letošnje nagra-
de občine Mozirje, profesorji 
doktorj i Dolfe Cizej, Ivan 
Šmaljcelj in Gvido Fajdiga 

pri preusmerjanju gornjesavinj-
skih kmetij v blagovno - tržno 
gospodarjenje; prof. dr. Ivan 
Smaljceh* iz agronomske fakul-
tete v Zagrebu za prispevek, k i 
ga je dal na področju osvetlje-
vanja faktorjev, k i vplivajo na 
izbiro optimalne proizvodne 
usmeritve, pri ovrednotenju po-
tencialnih zmogljivosti kmetij-
skega prostora mozirske občine s petkovega slavja ob odprtju nove šole v Lučah 

redno s preoblikovanjem celol 
ne strukture naše samoupravi 
družbe. Preobrazba šolstva j 
namreč kar najtesneje povez 
s širšo družbeno preosnovo. 
takšni preobrazbi šolstva 1 
moralo vidnejše mesto zav; 
predvsem združeno delo, 
bodo morale poglavitne nalq 
na področju šolstva v b< 
izhajati iz neposrednega do 
valjanja in soočanja interesov( 
združenim delom. 

Jože Deberšek je orisal 
uspehe, k i so j i h v mozirski ( 
čini dosegli na področju šols 
in otroškega varstva, c 
se leta 1973 na referendit 
odločili za samoprispevek. 1 
zil je tudi prepričanje, da i 
upravna zavest, občutek 
darnosti in odgovornosti do r 
mlajših občanov ne bodo zata 
l i tudi v prihodnje, ko se bo t 
ba na referendumu odločati a 
podaljšanje samoprispevka, 
pomočjo tega bi v Gornji ' 
vinjski dolini opravili še ma 
katero zahtevno nalogo, ki 
cer ne bi mogli, in s tem i 
otrokom zagotovili enake i 
nosti šolanja in izobraževal 

JANEZ PLESK 

PRIREDITEV R E V I J A „ A] N rsAJ M B] L O V | 
V soboto, 17.9.1977 ob 19. uri v Rdeči dvorani v Velenju | 


